
ایران اقتصاد  و  سیاست  بر  آمریکا  انتخابات  تاثیر 

ترامپ  و  بایدن  تفاوت   
تهران برای 

داستان تلخ بیماری شیرین 

 معمای چند 

مجهولی انسولین

2

رئیس شورای شهر مشهد در آغاز جلسه علنی شورا مطرح کرد:

تکمیل شهروندسپاری شهرداری تا پایان سال

بررسی یک چالش مرگبار؛

کودکانمان را در دنیای مجازی رها نکنیم

با تمام جنجال ها بازهم ایرلاین ها کار خودشان را کردند

افزایش چراغ خاموش قیمت بلیط هواپیما
حمله تند سعادتمند به هادی طباطبایی!

استقلال را با هوادارانش تنها بگذارید

شماره 791 / 8 صفحه/ قیمت 3000 تومان در مشهد  /  عوامل فروش و شهرستان ها 1500 تومان
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آشفتگی در ادبیات سیاسی ایران
سیدشهاب الدین چاوشی

مـاه ربیـع مـاه میـاد پیامبراعظـم و احیاگـر مکتـب وآییـن اصیـل اوامام صـادق علیهم 
است. السـام 

درآسـتانه ی هفتـه ی وحـدت کـه بـه ابتکاربـزرگان جمهـوری اسـامی بـرای تقریـب 
مذاهـب اسـامی شـکل گرفـت شـاهد تـاش برخـی ازنماینـدگان مجلـس درجهـت 
اورارحمـه  خداوندسـبحان  کـه  هستیم!پیامبربزرگواراسـام  جامعـه  وحـدت  فروپاشـی 
للعالمیـن معرفـی میکند در بیان فلسـفه ی بعثـت خویش تکمیل وتتمیم مـکارم اخاقی 

را گوشـزد میکند«انـی بعثـت لاتمـم مـکارم الاخـاق«.            
چندیسـت پرخاشـگری وادبیـات توهین آمیز ونسـنجیده توسـط برخی افـراد بی ماحظه 
مرزهـای تقـوای سیاسـی دریـده شـده و فرهنـگ سیاسـی جامعـه درحال آسـیب دیدن 
اسـت. نمایندگانـی کـه آرا انـدک خودشـان را ازبرخـی شهرسـتانها پشـتوانه هتاکـی بـه 
رییـس جمهـو رمنتخـب بـا رای ۲۴ میلیونـی قرارداده اند بـه ابعاد حقوقی سیاسـی وحتی 
فرهنگـی واخاقـی اظهاراتشـان درافکارعمومـی توجـه ندارنـد. ادامـه وتسـری این نوع 
ادبیـات مغایرباآمـوزه هـای شـریعت محمـدی ومکتـب جعفـری کـه پیروانشـان را اهل 

مـدارا وگفتگـو ونحـن ابنـا الدلیل مـی خوانند.
سـبب تزلـزل دربنیانهـای اخاقـی جامعـه وکمرنگ شـدن اعتمـاد عمومی مردم نسـبت 
بـه همـه ی مسـئولان خواهـد بـود! آنانکـه بـی توجـه  بـه حساسـیت جایگاههـا وتکیه 
برتریبونهایـی کـه دراختیاردارنـد براحتـی دیگرمسـئولان حتـی رییـس یک قوه مسـتقل 
قرارمیدهندوگمـان  ناشایسـت وتهدیدآمیـز موردخطـاب  راباادبیـات  ونفـردوم حاکمیـت 
مـی کنندبـا ناسـزاگویی وادبارمـردم اقبـال مـردم بسـوی انـان جلب خواهدشـد سـخت 

دراشتباهند.
شـرایط موجودکشـور اگـردراوج اقتدارهـم کـه فـرض کنیم محصول تاشـهای سـه قوه 
اسـت واگـر نابسـامان هم بدانیـم محصول مشـترک حاکمیت سـه قوه اسـت . هربخش 
ازحاکمیـت بایـد بـه قبـول سـهم  مسـئولیت خـود دربروزمشـکات ونابسـامانی هاهـم 
بایـد پـای بندباشـد بافرافکنـی نمیتـوان توفیقـات را مصـادره کـرد ونقائـص رابـه رقیب 
واگذاشـت. اگـر صرفـا عملکرددولـت مشـکلی راایجادکـرده چرابـه وزرای ضعیـف رای 
داده ایـد؟ ودرثانـی مگردولـت بـدون قانـون مصوب دولـت قادربه اقدام و حرکت اسـت؟
ایـن همـه دسـتگاه نظارتـی کـه هـرروز وزارتخانـه هـا بـرای اصـاح امورخیمـه میرنند 
چرامجلسـیان راازنقـص قوانیـن ونقـض احتمالی آنها باخبر نسـاخته اند واگر آگاه سـاخته 
اندچرامجلـس پیگیـری نکـرده اسـت؟ راه کارهـای نظـارت مجلـس  اهرمهـای قانونـی 
بـرای نظـارت بردولـت درقانون اساسـی ازتذکر،سـوال ،اسـتیضاح  اسـت نه بـی حرمتی 
بـه نهادهـا وشـخصیت هایـی کـه قبـول مسـئولیت کـرده انـد !پنـاه بـردن بـه تخریب 
وجهـه یـک قـوه وراس آن کاری مذمـوم وغیراخاقیسـت کـه باسـنت وسـیره حضـرت 
رسـول ومکتـب اسـتدلالی اهلبیـت درتعـارض اسـت. کسـانی کـه فرهنـگ تندخویی را 
درسـپهر عرصـه سیاسـی کشـوررواج می دهنـد وبـرروی ادب تخاطـب پامیگذارنـد باید 
بداننـد خواسـته وناخواسـته دردام ماکیاولیسـم افتـاده انـد کـه تاش برای کسـب قدرت 

انـان رابـه هررفتاری مجازمیسـازد!
ایـن شـیوه هاتیـغ دودم اسـت کـه عـاوه برحریـف خودشـان را نیززخـم میزنـد حتـی 
عمیـق ترازرقیـب ! نقـادی دولـت وارکان حاکمیـت درصاحیـت همـه ی آگاهان اسـت 
ودرجهـت اجـرای فریضـه ی امربمعروف ونهـی ازمنکـر اهمیتی تمـام دارد حنی درکتب 
معتبرحدیثـی بابـی بـه نصیحـه ائمـه المسـلمین اختصـاص یافتـه امـا مفهـوم نصیحـت 
وخیرخواهـی وامربمعروف باادبیات دشـمن پسـند بـرای خادمان کشـورومیهن قابل جمع 
نمـی توانـد باشـد؟!    درشـت گویی ،تشـدیدکینه هـا وایجادالتهاب بیش از حـد درجامعه 
وبـه یاس کشـاندن مـردم واثبات نادرسـتی انتخابشـان برفرض صحت!صرفـا فضارابرای 
فرصـت طلبـان وفرصـت سـوزانی کـه بـادرک نادرسـت ازفضـای بحرانهـای اجتماعـی 
درصـدد دسـتیابی به حفـظ قدرت حتی باحضـور حداقلی مردم هستندمسـاعدترخواهدکرد 

.
 جمهـوری اسـامی درغیـاب اکثریـت مردمی کـه ایـن نظـام راایجادکردندقادربه حیات 

    . نیست 
برهمه ی دلسـوزان کشـورفرض است دست بدسـت هم دهند وازمطلق انگاری فکروخود 
جنـاح خـود بپرهیزنـد ودرمقابـل دشـمنانی کـه موجودیت این ملـت وکشوررانشـانه رفته 
اندیدواحـده باشـند. همـه بایددرصددجـذب حداکثـری مـردم برآینـد وبداننـد کـه بقـول 
شـهیدرجایی بـدون دسـت میتـوان زندگـی کـرد وبـدون مـردم هرگـز!! پرواضـح اسـت 
دولـت تدبیـر نتوانسـت دردوردوم کـه تعـداد مردم بیشـتری بـه آن اعتمادکردنـد رضایت 
عمومـی راارتقادهـد امـا درجسـتجوی دلایـل آن نبایـد ازجـادة انصـاف خارج شـدوحتی 

پیمان شـکنی دشـمن رابـردوش دولـت انداخت !
بـی تردیدوجـدان عمومـی جامعـه ازبـی انصافـی مسـئولان نسـبت بـه هـم ونسـبت به 
مـردم آزرده اسـت .نگذاریدایـن زخـم هـا عمیق ترشـود باتفرقه ودرشـت گویـی وفضای 
کنایـه وتقابـل ملـت وکشـورضعیف خواهدشـد انـرژی مسـئولان ومـردم امروزدرجهـت 
حفـظ وطـن ویکپارچگـی نظـام سیاسـی بایدمتمرکزشـود.همگان رابـه پیـروی ازکام 

خداونـد دانافرابخوانیـم:
»ولاتنازعوافتفشلواوتذهب ریحکم«.

سوژه

تصویب فوریت طرح حمایت مالی از 
افشاکنندگان فساد

نماینـدگان مـردم در خانـه ملـت، بـا بررسـی طـرح حمایـت از افشـاکنندگان فسـاد بـه 
صـورت یـک فوریتـی موافقـت کردنـد.

نماینـدگان در نشسـت علنـی روز )یکشـنبه ۲7 مهرمـاه( مجلـس شـورای اسـامی بـا 
تصویـب یـک فوریت طرح حمایت از افشـاکنندگان فسـاد بـا 179 رای موافـق، ۲5 رای 
مخالـف و 5 رای ممتنـع از مجمـوع ۲35 نماینـده حاضـر در مجلـس شـورای اسـامی 

کردند. موافقـت 
در جریـان بررسـی طـرح مذکـور وکای مـردم در خانـه ملـت ابتـدا بـا دوفوریـت طرح 
حمایـت از افشـاکنندگان فسـاد بـا 150 رأی موافق، 56 رأی مخالـف و 1۲ رأی ممتنع از 

مجمـوع ۲37 نماینـده حاضـر در صحـن مخالفت کـرده بودند.
روح الله نجابـت در تشـریح ضـرورت تصویـب دوفوریـت طـرح حمایت از افشـاکنندگان 
فسـاد گفـت: در اردیبهشـت سـال 80 مقـام معظـم رهبـری در فرمـان 8 مـاده ای بـه 
سـران قـوا دربـاره مبـارزه با مفاسـد اقتصـادی فرمودند »خشـکانیدن ریشـه فسـاد مالی 
و اقتصـادی و عمـل قاطـع و گـره گشـا مسـتلزم اقـدام همـه جانبه به وسـیله قوای سـه 
گانـه بـه ویـژه قـوه مجریـه و قـوه قضائیه اسـت، بدیهی اسـت که نقـش قـوه مقننه در 

وضـع قوانیـن موجب تسـهیل راهکارهـای قانونی اسـت«.
نماینـده مردم شـیراز در مجلس شـورای اسـامی افـزود: معظم له در خرداد سـال 83 در 
دیـدار بـا نماینـدگان مجلس گلـه کرده و بیـان کردنـد »آن روزی که من مسـئله مبارزه 
بـا فسـاد را گفتـم، توقـع داشـتم مجلـس سـینه سـپر کنـد و در این مسـیر حرکـت کند، 
امـا متاسـفانه اینطـور نشـد«.وی اضافـه کـرد: ایشـان در تیرماه سـال جاری در دیـدار با 
مسـئولان قـوه قضائیـه فرمودنـد »مـردم بـه قـوه قضائیه بـرای مبـارزه با فسـاد کمک 
کننـد، یکـی از عواملـی کـه مـی توانـد شـما را در این مسـیر کمـک کند، گـزارش های 
مردمـی اسـت، وقتـی مـردم در زمینه مبارزه با فسـاد به شـما گـزارش دهند، مـی توانید 

از آن اسـتفاده کنیـد و بهـره ببرید.«
ایـن نماینـده مـردم در مجلـس یازدهـم بـا بیـان اینکـه هرچنـد قـوه قضائیـه تاکنـون 
کارهـای مناسـبی در زمینـه مبـارزه بـا فسـاد انجام داده و سـازمان بازرسـی، سـامانه ای 
در ایـن زمینـه راه انـدازی کـرده، امـا نمی توان با سـامانه و دسـتورالعمل با فسـاد مبارزه 
کـرد، ادامـه داد: در صورتـی کـه از افشـاکنندگان فسـاد حمایت مالی شـود، مـردم برای 

گـزارش تخلـف هـای مالی تشـویق می شـوند.
نجابـت بـا بیـان اینکـه در تدویـن طـرح حمایت مالـی از افشـاکنندگان فسـاد از ظرفیت 
مرکـز پژوهـش هـا و معاونت قوانین مجلس اسـتفاده شـده اسـت، تصریح کـرد: یکی از 

ابزارهـای مبـارزه با فسـاد جلب مشـارکت مردم اسـت.

تاثیر انتخابات آمریکا بر سیاست و اقتصاد ایران

 تفاوت بایدن و ترامپ برای تهران
در فاصلـه دو هفتـه تـا 
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انتخابـات  برگـزاری 
جمهـوری  ریاسـت 
اندیشـمندان  آمریکا، 
زیـادی  و تحلیلگـران 
مختلـف  کشـور های  از 
در اقصـی نقـاط جهـان، 
و  تحلیل هـا  ارائـه  بـا 
مختلـف،  تفسـیر های 
گوناگونـی  دیدگاه هـای 
را در مورد اینکه شـانس 
کـدام یـک از کاندیدا های اصلـی انتخابات 
ریاسـت جمهـوری آمریـکا )دونالـد ترامپ 
یا جـو بایدن( جهـت پیـروزی در انتخابات 
آتـی بیشـتر اسـت، مطـرح می کننـد. حتی 
بگوییـم  اگـر  بـود  نخواهـد  آمیـز  اغـراق 
از  یکـی  آمریـکا،  در  آتـی  انتخابـات 
پرتبعات تریـن  و  پرریسـک ترین 
انتخابـات  تاریـخ  کل  در  انتخابات هـا 
ریاسـت جمهـوری در ایـن کشـور اسـت. 
بـدون تردید، هرکـدام از ایـن کاندیدا ها در 
صـورت پیـروزی در انتخابـات، رویه هـا و 
سیاسـت هایی را چـه در عرصـه سیاسـت 
داخلـی و چـه در عرصـه سیاسـت خارجی، 
اجرایـی و عملیاتـی خواهنـد کـرد کـه تـا 
حدود زیـادی در نقطه مقابـل یکدیگر قرار 
نتایـج  و  برونداد هـا  و  داشـت  خواهـد 
متفاوتـی را خلـق خواهد کرد. بـا این همه، 
آنچـه در بحبوحـه تاش هـای انتخاباتـی 
دونالـد ترامپ رئیس جمهـور فعلی آمریکا، 
بیـش از همـه خودنمایـی می کند، تشـدید 
جانـب  از  وی  علیـه  بـر  فشـار ها 
جمهوریخواهـان و طیف هـای سیاسـی آن 
در  می باشـد.  دموکرات هـا(  لزومـا  )نـه 
شـرایط فعلی، محافظـه کاران و نومحافظه 
کاران آمریکایـی نقد های شـدیدی بر علیه 
ترامـپ مطـرح می سـازند. به عنـوان مثال، 
خواسـتار  همـواره  کـه  کاران  محافظـه 
احتـرام به سـازمان ها و نهاد هـا و همچنین 
ارزش هـای لیبرالـی و آمریکایـی بـوده اند، 

با مشـاهده نـوع عملکرد ترامـپ در نابودی 
سـازمان و نهاد هـا و همچنیـن بـه سـخره 
ارزش هـای  بـه  توجهـی  بـی  و  گرفتـن 
لیبرالـی و آمریکایـی از سـوی وی، تـا حـد 
زیـادی او را از چهارچوب تفکر و ایدئولوژی 
از  می داننـد.  خـارج  جمهوریخـواه،  حـزب 
نیـز  آمریکایـی  کاران  نومحافظـه  سـویی، 
قـدرت  از  را متهـم می کننـد کـه  ترامـپ 
نظامـی آمریـکا و بـازوی زور آن، بـه اندازه 
و  دموکراسـی  توسـعه  جهـت  کافـی 

نمی کنـد.  اسـتفاده  آمریکایـی  ارزش هـای 
امـا نتایـج ایـن انتخابـات تنها بـرای مردم 
آمریـکا مهـم و اثر گذار نیسـت. بـه عنوان 
مثـال در ایران بیشـترین توجـه معطوف به 
رقیـب  و  هـا  دموکـرات  نامـزد  جوبایـدن 
اصلـی ترامپ در انتخابات اسـت. بسـیاری 
از اهالـی سیاسـت در ایـران معتقدنـد، بـا 
رئیـس  عنـوان  بـه  بایـدن  جـو  انتخـاب 
ایـن  بازگشـت  و  آمریـکا  آینـده  جمهـور 
کشـور بـه برجـام، ایـران می تواند، شـرایط 
بـا ثبـات تـری را تجربـه کنـد و از میـزان 
تحریم هـا و فشـار اقتصادی ناشـی از آن ها 
کاسـته خواهـد شـد. نامـزد دموکرات هـا از 
مدت هـا قبـل اعام کـرده که اگـر به کاخ 
سـفید راه یابـد، در وهلـه اول بـه برجـام 
متعهـد خواهد بـود و در وهله دوم مذاکرات 
جامـع بـا ایـران را آغـاز می کنـد، ایـن در 
از ناظـران بیـن  حالـی اسـت کـه برخـی 

الملـل معتقدنـد، دولـت بایـدن می خواهـد 
مسـائل موشـکی، منطقه ای را در مذاکرات 
بـا ایـران مطـرح کنـد. امـا بـدون شـک 
ریاسـت  انتخابـات  نامزد هـای  از  هریـک 
بـه  بیاینـد،  کار  روی  آمریـکا  جمهـوری 
دنبـال تامین منافـع آمریکا هسـتند. اصولا 
از ابتـدای انقاب تاکنـون چه در دوره هایی 
کـه دموکرات ها بر سـر کار بودنـد و چه در 
دوره هایـی کـه جمهوری خواهان بر مسـند 

کار قرار داشـتند، مشـکات میان دو کشـور 
دنبـال  بـه  آن هـا  و  بـوده  برقـرار  همـواره 
تحـت کنتـرل درآوردن ایـران بودند. ترامپ 
در چهـار سـال گذشـته نشـان داد کـه هـر 
اقدامـی را انجـام می دهـد، تـا مانـع ایـران 
از  حمایـت  بـا  او  دیگـر  سـوی  از  شـود. 
سـرمایه داران آمریکایـی و بـه ویـژه لابـی 
صهیونیسـت هـا، آیپـک خدمات زیـادی به 
اسـرائیل ارائـه داد. از جملـه انتقال سـفارت 
آمریـکا به قدس اشـغالی، حمایت از اشـغال 
سیاسـت  ادامـه  و  جـولان  بلندی هـای 
شـهرک سـازی نتانیاهـو، بـا توجـه بـه این 
مسـائل بـدون شـک اگـر ترامپ بـرای دور 
بعـد انتخـاب شـود، ایـن اقدامـات را بـی 
ترامـپ  شـعار  داد.  خواهـد  انجـام  پروا تـر 
همـواره حمایـت از کشـورش و به اصطاح 
آمریـکای اول بـوده اسـت. تمـام اقداماتـی 
کـه او طی ایـن مدت انجام داد در راسـتای 

نشـان دادن این شـعار بوده، خروج از پیمان 
یونسـکو، سـازمان  پاریـس،  و هوایـی  آب 
بهداشـت جهانـی، کمیسـیون حقوق بشـر، 
پیمـان نفتـا و البتـه برجـام، همگـی بـرای 
ایـن بـود کـه اثبـات شـود، هـدف اصلـی 
ترامـپ تامیـن منافـع آمریکا اسـت. این در 
حالی اسـت کـه بعـد از جنگ جهانـی دوم، 
آمریـکا خـود یکـی از مروجـان اصلـی این 
سـازمان ها و پیمـان هـا بـه غیـر از برجـام 
بـوده، امـا ترامـپ از همگـی آن هـا خـارج 

شـد. ترامـپ طـی ماه هـای اخیـر تـاش 
بسـیاری بـه خـرج داد تـا ایـران را تحـت 
سـردار  شـهید  تـرور  دهـد،  قـرار  فشـار 
کـردن  فعـال  پهپـاد،  ماجـرای  سـلیمانی، 
تمدیـد  بـرای  تـاش  و  ماشـه  مکانیسـم 
جملـه  از  ایـران،  تسـلیحاتی  تحریم هـای 
دیگـر  سـوی  از  اسـت.  تاش هـا  ایـن 
نیـز گمانـه زنـی می کننـد، کـه  برخی هـا 
ممکـن اسـت ترامـپ در ایـام باقیمانـده تا 
زمـان برگـزاری انتخابات آمریکا دسـت به 
یـک ماجراجویـی نظامـی بزند و ایـن گونه 
بـه رای دهنـدگان آمریکایـی نشـان دهـد 
کـه او بـه فکر منافع این کشـور اسـت، اما 
بـه نوعی بـا این اقـدام می خواهـد آن ها را 
تحت فشـار بگذارد، تا نشـان دهـد، آمریکا 
در یـک درگیـری نظامی قـرار دارد و آن ها 
بایـد بـه او رای بدهنـد تـا کشورشـان بـا 
و  ترامـپ  البتـه  نشـود.  مواجـه  مشـکلی 

بایـدن در راهبرد هـا علیـه ایـران مشـترک 
هسـتند. این دو فقـط در تاکتیک و تکنیک 
بـا هـم تقـاوت دارنـد، بایـدن می خواهد به 
برجـام بازگـردد و از ظرفیت هایـی کـه این 
توافقنامـه می توانـد در اختیـار آمریـکا قرار 
کـه  همان هایـی  کنـد.  اسـتفاده  دهـد، 
ترامـپ نتوانسـت از آن هـا اسـتفاده کنـد، 
یعنی مکانیسـم ماشـه و تمدید تحریم های 
سـعی  دموکرات هـا  اصـولا  تسـلیحاتی. 
می کننـد بـا پنبـه سـر ببرنـد در حالـی کـه 
جمهـوری خواهان این کار را با خشـونت و 
بایـدن  می دهنـد.  انجـام  عیـان  خیلـی 
بـه  مدارانـه  سیاسـت6  خیلـی  می خواهـد 
برجـام بازگـردد و همان راهی را کـه اوباما 
نتوانسـت تـا انتهای آن برود طـی کند. بعد 
بـه  بایـدن  رهبـری  بـا  آمریـکا  اینکـه  از 
برجـام برگردد، بـا توجه بـه ظرفیتی که در 
ایـن توافقنامـه وجـود دارد، بایـدن سـعی6 
خواهـد کـرد کـه مسـائل موشـکی و نفـوذ 
مذاکـرات  بحـث  بـه  نیـز  را  منطقـه ای 
طریـق  ایـن  از  و  کنـد  اضافـه  هسـته ای 
کار  بـه  را  ایـران  علیـه  فشـار  اهرم هـای 
حسـن  کـه  اسـت  حالـی  در  ایـن  گیـرد، 
روحانـی رئیـس جمهـور ایـران نیـز اعام 
کـرد که اگـر آمریکا صـادق اسـت، باید به 
برجـام برگـردد و جبـران خسـارت کنـد. با 
توجـه بـه ایـن موضـوع، آمریـکا می توانـد 
بـه ماننـد سـایر اعضـای برجـام بـا ایـران 
آمریـکا  کـه  ایـن  کنـد.  مذاکـره  دوبـاره 
قالـب  در  را  خـود  خواسـته های  بخواهـد 
برجـام پیگیـری کنـد، زمـان بـر خواهد بود 
و ایـران در ایـن فاصلـه می تواند بـه تثبیت 
موقعیـت خـود بپـردازد. حال این کـه بعد از 
آن، چـه روی خواهـد داد، از الان نمی تـوان 
دربـاره آن اظهـار نظـر کـرد. بایـد دیـد که 
جمهـور  رئیـس  می توانـد  بایـدن  آیـا  اولا 
شـود و دوما شـرایط برای بازگشـت آمریکا 
بـه برجـام بـه چـه نحـو و طریقـی رقـم 
خواهـد مـی خـورد، تـا بعـد از آن بتـوان به 

ارزیابی شرایط پرداخت.

یادداشت

این که آمریکا بخواهد خواسته های خود را در قالب برجام پیگیری کند زمان بر خواهد بود 
و ایران در این فاصله می تواند به تثبیت موقعیت خود بپردازد. حال این که بعد از آن چه 

روی خواهد داد، از الان نمی توان درباره آن اظهار نظر کرد، باید دید که اولا آیا بایدن 
می تواند رئیس جمهور شود و دوما شرایط برای بازگشت آمریکا به برجام به چه نحو 

و طریقی رقم خواهد خورد

,,

آخرین اخبار از بررسی سانحه هواپیمای اوکراینی

سازمان هواپیمایی غرامت تعیین می کند

تشریح آخرین وضعیت طرح شفافیت آراء نمایندگان

جلســه بررســی ســانحه هواپیمای اوکراینــی در وزارت 
امورخارجه با حضور نمایندگان ایران و کشــورهای اوکراینی 
برگزار شــد و ارزیابی و محاسبه غرامت یکی از موضوعاتی 

است که توسط سازمان هواپیمایی تعیین خواهد شد.
ایســنا نوشت:  ساعت 06:18 دقیقه صبح روز چهارشنبه 18 
دی ماه امســال هواپیمای اوکراینی در حوالی فرودگاه امام 
خمینی )ره( سقوط کرد و منجر به جان باختن همه 176 نفر 

مسافران و خدمه پروازی این هواپیما شد.
البته پس از ســه روز با اطاعیه ســتاد کل نیروهای مسلح، 
مشــخص شد که این سقوط ناشــی از شلیک اشتباه پدافند 
ایران به سمت این هواپیمای بوئینگ مدل 800 - 737 بوده 
است.روزگذشــته و پس از ماه ها ارزیابی و بررسی، جلسه ای 

با موضوع بررســی ســانحه هواپیمای اوکراینی در وزارت 
امور خارجه با حضور هیات هــای ایرانی و اوکراینی در حال 
برگزاری شد و در این جلســه موضوعات مختلفی مطرح و 
به بحث گذاشــته شــد.یکی از موضوعاتی که در این جلسه 
ارزیابی شد، تعیین غرامتی اســت که باید بابت این سانحه 

پرداخت شود و متولی آن سازمان هواپیمایی خواهد بود.
بهاروند: در خصوص سانحه هواپیمای اوکراینی چیزی برای 

پنهان کردن نداریم
دور دوم مذاکرات مربوط به سانحه هواپیمای اوکراینی میان 
جمهوری اسامی ایران و اوکراین به میزبانی کشورمان و به 
ریاست محســن بهاروند معاون حقوقی و بین المللی وزارت 
امور خارجــه و رییس هیئت ایرانی با هیئــت  اوکراینی به 

ریاســت یوگنی ینین معاون وزیر خارجــه اوکراین و رییس 
هیئت این کشور در تهران آغاز  شد.

بهارونــد، رییس هیات ایرانی با ابراز تاســف و همدردی با 
خانواده های جانباختگان ســانحه هواپیمای اوکراینی اظهار 
داشت: هواپیمای اوکراینی در اثر خطای انسانی مورد اصابت 
قرار گرفت و جمهوری اســامی ایران تاش خواهد کرد تا 

طرف اوکراینی نیز از این موضوع اطمینان یابد.
بهاروند افــزود: رویکرد جمهوری اســامی ایران مبتنی بر 
شــفافیت است و در خصوص این سانحه چیزی برای پنهان 
کردن ندارد و آماده است تا صادقانه مردم و هیات اوکراینی 

را از جرئیات سانحه مطلع سازد.
رییس هیئت ایرانی، جمهوری اسامی ایران و اوکراین را دو 

کشور دوست دانســت که متاسفانه شاهد این اتفاق بودند و 
اکنون باید  بر سر میز مذاکره به توافق برسند.

بهاروند مصمم بودن جمهوری اسانی ایران برای رسیدگی 
کیفــری و مجازات خاطیــان، برقراری عدالــت و پرداخت 

غرامت به بازماندگان را مورد تاکید قرار داد.
 معــاون وزیر خارجــه و رییس هیــات اوکراینی نیز ضمن 
تشکر از استقبال گرم جمهوری اسامی ایران علیرغم شیوع 
ویروس کرونا و مثبت ارزیابــی کردن دور اول مذاکرات در 
کی یف، از همکاری و تاش جمهوری اسامی ایران جهت 

اجرای عدالت قدردانی کرد.
مذاکرات کارشناســی میان دو کشــور در خصوص سانحه 

هواپیمای اوکراینی به مدت دو روز ادامه خواهد داشت.

سخنگوی کمیسیون تدوین آئین نامه داخلی مجلس آخرین 
روند بررسی طرح شفافیت آرای نمایندگان در این کمیسیون 

را تشریح کرد.
گراف شفافیت آرای نمایندگان مجلس

سمیه محمودی در تشــریح آخرین وضعیت از بررسی طرح 
شفافیت آرا نمایندگان در کمیسیون تدوین آیین نامه داخلی 
مجلس گفت: ایــن طرح جزو اولین طرح هایی اســت که 
نماینــدگان مجلس یازدهم امضا کردنــد و پس از اخذ نظر 

مرکــز از پژوهش ها کلیات این طرح در کمیســیون تدوین 
آیین نامه  تصویب شد.سخنگوی کمیسیون تدوین آیین نامه 
داخلی مجلس ادامه داد: به منظور بررســی طرح شــفافیت 
آرا نمایندگان کمیته ای  به ریاســت  آقای کریمی قدوســی 
تشــکیل شــد و کلیات این طرح دو هفته پیــش با حضور 

نمایندگان و کارشناسان مورد بحث قرار گرفت.
وی افزود:ریاســت کارگروه اقدام به جمــع بندی نظرات و 
پیشنهادات همکاران داشته تا این طرح در صحن کمیسیون 

تصویب شود  و ادامه مسیر قانونی را طی کند.
محمــودی در خصــوص جزئیات جدید طرح شــفافیت آرا 
نمایندگان گفت: در کمیسیون تدوین آیین نامه داخلی روی 
کلیات طرح بحث شــده و هم اکنون در کارگروه تخصصی 

مورد بحث قرار گرفته است.
وی در خصــوص زمان اتمام بررســی طرح شــفافیت آرا 
نمایندگان در کمیســیون تدوین آییــن نامه داخلی مجلس 
عنــوان کرد:  بــا توجه به این که قرار اســت بر اســاس 

اولویت های موجود، کمیســیون اصاح نحوه بررسی  طرح 
هــا و لوایح را در دســتور کار قرار  دهــد، باید دید رئیس و 
اعضای کمیســیون چه تصمیمی درباره زمان در دستور کار 

قرار گرفتن طرح شفافیت آرا اتخاذ خواهند کرد.
ســخنگوی کمیســیون تدوین آیین نامــه داخلی مجلس 
بیان کرد: پیشــنهاداتی برای تغییــرات در آیین نامه داخلی 
مجلس وجود دارد که براســاس اولویت های تعریف شده در 

کمیسیون، بررسی  خواهند شد.
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آخرین اخبار بازار طلا از زبان رییس اتحادیه طلا و جواهر 

قیمت ها امکان دادوستد طلا و سکه را از بین برد

بازدید خبرنگاران از پست های انتقال برق مشهد

 زیر زمین چه خبر است؟ 

رییس اتحادیه طا و جواهر تهران معتقد است: قیمت های 
فعلی، دادوستد طا و سکه را به نوعی از بین برده است.

خبرآناین نوشــت: ابراهیم محمدولی با اشاره به روند بازار 
طا و ســکه اظهار داشــت: اگر روندی که دیــروز و امروز 
حداقل اتفاق افتاده، دوام داشــته باشــد و نگاه های دو روز 
گذشته به ســمت و سوی بازار ادامه داشــته باشد، به طور 
طبیعی بازار طا و سکه مسیر کاهشی را طی خواهد کرد. اما 
در غیر این صورت، اگر نگاه این یکی دو روز گذشته ادامه دار 
نباشــد و تغییر کند، انتظار کاهشــی را در بــازار نمی توانیم 
داشــته باشیم و وارد فاز افزایشی می شویم.وی افزود: ظاهرا 
مسوولان اقتصادی عنوان کردند ارز به بازار تزریق می کنیم 
و می خواهیم آرامش و ثبات را به بازار دهیم و عرضه و تقاضا 
را تنظیم کنیم و این اتفاق هم دارد می افتد. این نوع نگاه ها 
اگر ادامه دار باشد، می توانیم انتظار کاهشی را در بازار طا و 
سکه داشته باشیم، چون نوسانات عجیب و غریبی در بحث 
طا به وجود آمده که امیدواریم جلوی این نوســانات گرفته 
شــود.رییس اتحادیه طا و جواهر تهران عنوان کرد: اونس 
جهانی روند عادی خود را باید ادامه دهد و اگر نوســانات آن 
هم آن چنانی باشد، به طور طبیعی انتظاراتی غیر از نوسانات 

افزایشی نمی توانیم داشته باشیم.
تقاضاها در بازار طلا عجولانه است

محمدولی با اشــاره به تقاضاهــای عجولانه در بازار طا و 

سکه، گفت: تقاضاهایی که الان در بازار وجود دارد، به اعتقاد 
ما عجولانه است. گروهی به سمت و سوی طاهای آب شده 
و سکه ورود پیدا می کنند که همه این ها می تواند روی بازار 

اثرگذار باشد.

وی افــزود: ما همه باید کمک یکدیگــر کنیم تا تقاضاهای 
عجولانــه از بین رود و نیز اونس جهانی آرامش خود را پیدا 
کنــد. در عین حــال، بازار ارز مثل دو روز گذشــته تا حدی 
آرامــش خود را حفظ کند تا طا از تاطم بیفتد و روند رو به 

کاهشی را داشته باشد.
چقدر سکه و طلا می ریزد؟

رییس اتحادیه طا و جواهر تهران در پاســخ به این پرسش 
که اگر روند نزولی بازار ادامه داشــته باشد، تا چقدر احتمال 
ریــزش قیمت ها وجــود دارد؟ عنوان کــرد: این که تا چقدر 
قیمت ها می ریزد، بستگی به شرایط دارد. برای مثال، عرضه 
و تقاضا در سکه اثرگذار اســت؛ جدای از این که تقاضاهای 
آن چنانی وجود ندارد. هر آن چه که تقاضا برای ســکه باشد، 
باید به گونه ای برنامه ریزی شــود که عرضــه بتواند آن را 

تکمیل کند.
محمدولی تصریح کرد: در حال حاضر خرید سکه 16 میلیون 
تومانی برای خیلی از مردم سنگین است. به اعتقاد من، این 
قیمت فعلی ســکه و طا، دادوستد طا و سکه را به نوعی 

از بین برده است.
انتخابات آمریکا چه اثری روی بازار می گذارد؟

رییــس اتحادیه طا و جواهر دربــاره تاثیر انتخابات آمریکا 
روی بازار اظهار داشــت: انتخابات آمریکا به هرحال ممکن 

است یک اثری روی بازار دارد.
محمدولی افزود: متاســفانه آمریکایی ها از گذشــته تاکنون 
سنگ خود را به سینه می زدند و می خواستند دنیا را به سمت 
و سوی خود هدایت کنند. آن ها می خواهند دنیا را زیر تسلط 

خود ببرند.

انتقـال  پسـت های  طـرح  مجـری   
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خراسـان  منطقـه ای  بـرق  نیـروی 
و  تجهیـزات  تمامـی  گفـت: 
در  قـوی  فشـار  کابل هـای 
تولیـد  منطقـه ای  بـرق  پسـت  های 
داخـل هسـتند کـه بـرای اولین بـار در 
ایـران تولیـد و در این اسـتان اسـتفاده 
در  معمـولا  نیروگاه هـا  اسـت.  شـده 
بیـرون شـهر احـداث می شـوند و تمام 
در  ندارنـد،  نیـرو گاه  نیـز  شـهر ها 
کـه  جاهایـی  یـا  بـزرگ  شـهر های 
مکان یابـی شـده و نیـروگاه قـراردارد بـرق بـه محل های 
شـهر ها  سـایر  و  صنعتـی  شـهرک های  ماننـد  مصـرف 

منتقل می شود.
بـه گـزارش روزنامـه )) صبـح امـروز (( حسـن زارع زاده 
انتقـال  از پسـت های  بازدیـد  در جمـع خبر نـگاران  ودر 
بـرق سـطح مشـهد افـزود: از طریـق خطـوط انتقالـی که 
احـداث می شـود ولتـاژی کـه منتقـل می شـود به حاشـیه 
یـا داخـل شـهر6هزار ولـت اسـت کـه بـا خـط 13۲ هزار 
ولتـی منتقـل شـده و سـپس بـه ۲0 هـزارو بعـداز ان نیز 

توسـط شـرکت توزیع به ۴00ولـت بر روی تیر هـای چراغ 
بـرق کاهـش پیـدا می کنـد.وی بیان کـرد: در پسـت های 
بـرق شـهری از نیـروی انسـانی اسـتفاده نمی شـود و از 
طریـق فیبـر نـوری از راه دور کنتـرل می شـود. هـر عـدد 
ترانـس بـرق 8 میلیـارد تومـان و هـر » جـی آی اس  » 
نیـز 7 میلیـارد تومان قیمت دارد و درصورت آسـیب دیدن 
هزینـه فوق العـاده بالایـی را در برخواخد داشـت به همین 
دلیـل بایـد از تحهیـزات حفاظتـی اسـتفاده گـردد کـه در 
کوتاه تریـن زمـان و در عـرض چنـد ثانیـه مشـکات را 

تشـخص داده و از آن جلو گیـری کنـد.
زارع زاده عنـوان کـرد: دکل هایی که در خارج شـهر وجود 
دارد بـه ایـن دلیـل اسـت کـه اگرداخل شـهر قـرار بگیرد 
مبلمـان شـهری را خراب می کنـد و مشـکات فراوانی را 
به وجـود مـی آورد امـا شـرکت برق منطقـه ای خراسـان با 
هزینـه ۲0 برابـری و پذیـرش مسـولیت آن راتغییـر داده 
وبـه شـبکه های زمینـی تبدیـل کـرده اسـت.  کابل هـای 
زیرزمینـی جایگزیـن دکل هـا شـده اند کـه تکنو لـوژی آن 
بسـیار بالا اسـت و در ایران سـه سـازنده بیشـتر ندارد که 

در ابهر، رشـت و سـمنان هسـتند.
وی خاطرنشـان کـرد: یـک تونل ۲6 کیلومتری در سـطح 

شـهر مشـهد احداث شـده و ۴ مـدار کابـل 13۲ کیلوولت 
بـه دوشـکل مختلـف در داخـل آن نصب شـده اسـت که 
هـر متـر از ایـن کابل دو میلیـون تومان قیمـت دارد،  زیرا 
داخـل آن از مـس تشـکیل شده اسـت ودر هـر متـر تونل 
6 رشـته کابـل نصـب می شـود. شـایان ذکـر اسـت تمـام 

تونل هـا بـه یکدیگـر وصل خواهد شـد.
مجـری طـرح پسـت های انتقـال نیـروی بـرق منطقه ای 
خراسـان تصریـح کـرد: نحـوه اجـرای تونل هـا بـه ایـن 
صـورت اسـت کـه ابتـدا مسـیر آن بـرروی زمیـن پیـاده 
مسـیر  تریـن  کم معـارض  و  کوتاه تریـن  تـا  می شـود 
سـاختمان ها  زیـر  از  عبـور  اجـازه  زیـرا  گـردد،  اتنخـاب 
وجـود نـدارد و زیـر راه هـای اصلـی احـداث می شـود، بعد 
از آن طـرح بـه زیـر زمیـن منتقـل می شـود و پـس انجام 
آزمایشـات خـاک طراحـی موقعیـت و عمق آن مشـخص 
شـده و سـپس حفاری انجام می شـود کـه در هرمتر زمین 

هشـت متـر مکعـب خـاک حفـاری می شـود.
وی تشـریح کـرد: بـه دلیـل پنهـان بـودن ایـن اقدامـات 
هیچ یـک از افـراد جامعه از سـختی این کار اطـاع ندارند. 
منطقـه ای  بـرق  در  تونل هـا  ایـن  مزیت هـای  از  یکـی 
خراسـان جلوبـودن آن بـه لحـاظ هزینـه، طـول احـداث 

و نـوع کار از شـهرهای بـزرگ ماننـد تهـران اسـت. مـا 
می توانیـم ماننـد حفر خطوط قطارشـهری از دسـتگاه های 
فـوق مکانیـزه اسـتفاده کنیـم تـا در زمـان صرفه جویـی 
شـود اما بـرای اسـتفاده در طـول کمتـر از 11 کیلومتر به 
صـورت یـک تکه صرفـه اقتصادی نـدارد، زیـرا قیمت آن 

بالااست. بسـیار 
زارع زاده ابـراز کـرد: حدود 80 کیلومتر دیگـر اعم از تونل 
و کانـال جهـت انتقال برق در سـطح شـهر مشـهد احداث 
خواهـد شـد و اکنـون درایـن شـهر بـه انـدازه کل اسـتان 
خراسـان بزرگ نیاز وجود دارد و تتها برق خراسـان اسـت 
کـه از سـرمایه خـود ایـن شـبکه را بـرای مـردم مشـهد 

احـداث کرده اسـت.
وی دربازدیـد خبرنـگاران از کوچکترین پسـت فوق توزیع  
ایـران نیـز گفـت: ایـن پسـت در رده ولتـاژ 13۲ کیلوولت 
در ایـران کوچکتریـن اسـت کـه در عمـق 6متـری زیـر 
سـطحی قـراردارد و ابعـاد آن 135 متـر مربـع اسـت کـه 
تـا 3 مـاه آینـده بـه بهره برداری خواهد رسـید و در سـطح 
ایـران منحصربـه فـرد خواهـد بـود همچنیـن طراحی آن 
بومی شـده خراسـان اسـت وتوسط شـرکت های منیران و 

پایـان نیـرو انجام شـده .

اجرای »ریپو« برای اولین بار در ایران با نرخ ۲۲ درصد

سنت شکنی در نرخ سود
اقتصاد نیوز:برای اولین بار بانک مرکزی در قالب قرارداد توافق بازخرید )ریپو( با درخواســت 
اعتبارگیری یک بانک متقاضــی موافقت کرد. میزان این اعتبارگیری 8.9 هزار میلیارد ریال 

بود که در نرخ سود سقف دالان )۲۲ درصد( صورت گرفت.
اقتصاد نیوز نوشــت: ســایت رســمی بانک مرکزی اعام کرد:هم راســتا با مصوبات ستاد 
هماهنگی اقتصادی دولت در زمینه توسعه »عملیات بازار باز« و تأکید رییس جمهوری مبنی 
بر هدایت نرخ سود بازار بین بانکی با سازوکار بازار، برای اولین بار بانک مرکزی روز دوشنبه 
۲8 مهرماه 1399 با هدف تأمین نقدینگی بسیار کوتاه  مدت )اضطراری( بانک ها و موسسات 
اعتباری غیربانکی، در قالب قرارداد توافق بازخرید )ریپو( با درخواست اعتبارگیری یک بانک 
متقاضی موافقت کرد. میزان این اعتبارگیری 8.9 هزار میلیارد ریال بود که در نرخ سود سقف 
دالان )۲۲ درصــد( صورت گرفت. معامات مربوط به نقل و انتقال اوراق توســط کارگزاری 

بانک مرکزی انجام و تسویه ریالی آن نیز صورت پذیرفت.
مطابق دســتورالعمل و شیوه نامه اجرایی »انجام عملیات بازار باز و اعطای اعتبار در قبال اخذ 
وثیقه« بانک ها مشروط به تودیع وثیقه می توانند از اعتبارات کوتاه  مدت بانک مرکزی استفاده 
کنند. اعتبارگیری از بانک مرکزی در نرخ ســود سقف و بر اساس قراردادهای وثیقه گیری یا 
توافق بازخرید انجام می شــود. با توجه به ماهیت زمان بر وثیقه ســپاری، بانک ها می توانند از 
قرارداد توافق بازخرید بر پایه خرید و فروش اوراق بدهی دولتی که انعطاف پذیری بیشــتری 
دارد اســتفاده کنند. به دلیل محدودیت زمانی فعالیت بازار سرمایه برای نقل و انتقال مالکیت 
اوراق، به بانک های متقاضی اســتفاده از این خدمات توصیه می شود در ارسال درخواست به 

این محدودیت ها نیز توجه داشته باشند.
ریپو چیست؟

ریپــو )توافق نامه بازخرید( ابزار مناســبی برای توســعه بازار بین بانکی اســت که عاوه بر 
شکل دهی بازار بدهی در کشور می تواند آثار مثبتی نیز داشته باشد.

یکی از مهم ترین ابزارهای مالی در بازارهای مالی، توافقنامه های بازخرید یا قراردادهای ریپو 
اســت که در بسیاری از کشورها به عنوآن یک ابزار مالی مناسب و کم هزینه برای تأمین مالی 
مورداســتفاده قرار می گیرد. قرارداد ریپو، قراردادی اســت که بر اساس آن یک سرمایه گذار، 
اوراق بهادار خود را به ســرمایه گذار دیگری می فروشــد و به طور همزمان متعهد می شود که 
همان اوراق بهادار یا معادل آن را در آینده و باقیمت از قبل تعیین شده و بالاتری بازخرید کند.

قراردادهای ریپو، در تخصیص بهینه سرمایه در بازارهای مالی نقش بسزایی ایفا می کنند.
بازار ریپو عاوه بر اینکه باعث توسعه بازار سرمایه می شود، ریسک متقابل در عملیات قرض 
دهی و قرض گیری در بازار پول را نیز کاهش می دهد، زیرا در قرارداد ریپو، فروشــنده ریپو 
در قبال دریافت وجه نقد از خریدار ریپو، اوراق بهادار را به وی می فروشــد. مؤسســات مالی 
در شــرایط کمبود نقدینگی و برای تأمین مالی کوتاه مدت می توانند از طریق قرارداد ریپو، از 
سایر مؤسســات مالی مانند بانک ها، شرکت ها و صندوق های سرمایه گذاری که دارای وجوه 

نقد مازاد هستند، با فروش اوراق بهادار خود، وجوه نقد دریافت کنند.
اختاف بین قیمت فروش و قیمت بازخرید این اوراق بهادار، بهره ای است که خریدار ریپو به 
دست می آورد. این نرخ بهره در اصطاح نرخ بهره ریپو یا نرخ بهره توافقنامه بازخرید نامیده 

می شود که معمولًا به صورت درصد سالیانه در قرارداد اعام می شود.
سه دسته قرارداد ریپو

قراردادهای ریپو ازنظر تاریخ سررسید به سه دسته تقسیم می شود:
قرارداد ریپوی یک شــبه: سررسید این قراردادها یک روزه است و بسیاری از کشورهای دنیا از 

این قرارداد برای معامات خود استفاده می کنند.
قرارداد ریپو با دوره زمانی مشخص: سررسید این قراردادها معین و بیش از یک روز است.

قرارداد ریپوی باز سررسید این گونه قراردادها مشخص نیست و قابلیت فسخ توسط هریک از 
طرفیــن معامله را دارد. همچنین در این نوع قراردادها، نرخ بهره قرارداد ریپو به طور روزانه و 

بر اساس نرخ بهره بازار تعدیل می شود.

دلار ریزشی شد
قیمت دلار روزگذشــته با کاهشی نزدیک به 350 تومان نسبت به روز گذشته در میانه کانال 

31 هزار تومان ایستاد.
خبرآناین نوشت: هر چند بازار روندی ریزشی را امروز تجربه کرد اما میزان ریزش در عصر 
دیروز و امروز در محدوده بســیار کمی بوده اســت و دلار همچنان در کانال 31 هزار تومان 

قرار دارد.
 برخی از فعالان اقتصادی می گویند ریزش قیمت دلار در بازار می تواند زمینه را برای عرضه 
دلار از سوی نوسان گیران فراهم کند این در حالی است که عملکرد صرافان نشان می دهد 

که این پیش بینی چندان به تحقق نزدیک نشده است.
 به عبارت دیگر در برخی ســاعات روز با آشــکار شدن ســیگنال های کاهشی قیمت، روند 
معامات تغییر می کند و دلالان دست از خرید و فروش می کشند و همین اتفاق مانع از تداوم 
ریزش قیمت در بازار می شود.برخی دیگر از فعالان بازار نیز معتقدند محدوده حرکت دلار در 
روزهای آتی چندان کاهشــی نخواهد بود چرا که تا زمان برگزاری انتخابات امریکا بازار در 

وضعیت کنونی باقی خواهد ماند.
 همتی نیز پیش تر تایید کرده بود که فشــار بر ایران طی هفته های پیش رو افزایش خواهد 

یافت.

درج قیمت در آگهی های فروش مسکن 
غیرقانونی است

رئیس کمیســیون عمران مجلس گفت: در شــرایط کنونی درج دوباره قیمت در آگهی های 
خرید و فروش مســکن در برخی از ســایت های اینترنتی، اقدامی غیرقانونی است و دستگاه 

های نظارتی باید با متخلفان برخورد جدی کنند.
محمدرضا رضایی کوچی درج دوباره قیمت در آگهی های خرید و فروش مسکن در برخی از 
سایت های اینترنتی را در شرایط فعلی غیرقابل قبول دانست و گفت: دستگاه قضا در چند ماه 
اخیر در دفعات مختلف، ســایت های اینترنتی را از درج قیمت در آگهی های خرید و فروش 
مســکن منع کرده اســت، اقدامی که با هدف مقابله با تاطم بازار مسکن و ثبات آفرینی به 

این حوزه صورت گرفته است.
سایت های اینترنتی به مکانی برای فعالیت دلالان تبدیل شده اند

نماینده مردم جهرم در مجلس شــورای اســامی ادامه داد: متأســفانه در چند ســال اخیر 
ســایت های اینترنتی به مکانی برای فعالیت ســوداگری تبدیل شــده اند، این افراد با قیمت 
گذاری مســتمر، زمینه افزایش کاذب قیمت مســکن را ایجاد می کنند، یعنی آنکه افراد به 
صورت مداوم، قیمت های بالاتر از نرخ بازار را در آگهی ها درج می کنند، این مسئله موجب 

می شود که سطح قیمت مسکن در بازار بالا رود.
نحوه انتشار آگهی در سایت های اینترنتی بی ضابطه است

وی با بیان اینکه ســایت های اینترنتی برای انتشــار آگهی های خرید و فروش مسکن باید 
چارچوب و ساختار مشخص و دقیقی داشته باشند، گفت: در شرایط کنونی نحوه انتشار آگهی 
در این ســایت ها بی ضابطه اســت، یعنی آنکه هر فردی بدون درج اطاعات شهروندی و 

حقیقی می تواند موارد متعدد آگهی مسکن را منتشر کند.
رضایی کوچی ادامه داد: مهم ترین اولویت انتشــار آگهی های خرید و فروش مسکن، بحث 
احراز هویت آگهی دهندگان اســت، زمانی که هویت افراد شناسایی شود، دیگر دلالان نمی 

توانند به راحتی دست به موج آفرینی در حوزه قیمت مسکن بزنند.
درج دوباره قیمت در آگهی های خرید و فروش مسکن، اقدام تاطم آفرینی برای بازار است
این نماینده مردم در مجلس یازدهم گفت: در شرایط کنونی درج دوباره قیمت در آگهی های 
خرید و فروش مســکن در برخی از ســایت های اینترنتی، اقدامی غیرقانونی است و دستگاه 
های نظارتی باید با متخلفان برخورد جدی کنند، در غیر این صورت باید بار دیگر شاهد بروز 

تاطم شدید در بازار مسکن باشیم.

با اقتصاد

با تمام جنجال ها بازهم ایرلاین ها کار خودشان را کردند

افزایش چراغ خاموش قیمت بلیط هواپیما
طبـق نرخ نامـه مـورد توافـق ایرلاین ها، 
کـف قیمـت بلیـط هواپیمـا افزایـش یافته 
اسـت، بـر اسـاس گفتـه برخـی از فعالان 
شـرکت هـای خدمـات گردشـگری، ایـن 
افزایـش مـورد توافـق ایرلایـن ها بـوده و 
اگـر شـرکت هواپیمایـی ایـن نـرخ نامه را 
رعایـت نکـرده و بلیـط را بـا قیمـت پایین 
تـر ارائه کند، از سـوی ایرلایـن ها تحریم 

شـد. خواهد 
اسـامی  شـورای  مجلـس  خبرگـزاری 
نوشـت: در اواسـط مهـر مـاه سـال جاری، 
انجمـن شـرکت هـای هواپیمایـی اعـام 
کـرد که بـر اسـاس تصمیـم سـتاد مقابله 
 60 از  هواپیماهـا  اسـت  قـرار  کرونـا  بـا 
درصـد از ظرفیـت خود برای حمـل و نقل 
مسـافران اسـتفاده کـرده و ما بـه التفاوت 
آن از محـل افزایـش قیمـت بلیـط جبران 

شـد. خواهد 
پـس از ایـن تصمیـم، نـرخ نامـه جدیـد 

بلیـط پروازهـای داخلـی منتشـر شـد کـه 
طبـق آن، قیمـت بلیط هواپیمـا از آبان ماه 
سـال جـاری حداقـل 155 درصـد افزایش 
پیـدا مـی کـرد، بر اسـاس ایـن نـرخ نامه 
حداقـل قیمت ۴91 هزار تومـان و حداکثر 
مسـیر  بـه  مربـوط  تومـان  میلیـون   ۲.6

بندرعباس-تبریـز بـود.
در پـی اعـام ایـن نرخ نامـه، نماینـدگان 
کمیسـیون  اعضـای  ویـژه  بـه  مجلـس 
عمـران مجلـس نسـبت تصمیـم صـورت 
افزایـش چشـمگیر قیمـت  بـرای  گرفتـه 
بلیـط هواپیمـا واکنش نشـان داده و اعام 
کردنـد کـه افزایـش 155 درصـدی نـرخ 

بلیـط غیرواقعـی و تخلـف اسـت.
واکنـش  و  اعتـراض  از  پـس  طرفـی  از 
جـدی مجلس نسـبت به تصمیـم ایرلاین 
هـا بـرای افزایـش قیمـت بلیط، وزیـر راه 
و شهرسـازی نیـز نسـبت بـه این مسـئله 
کـه  کـرد  اعـام  و  داده  نشـان  واکنـش 

قیمت هـای جدیـد اعتبار ندارد و لغو شـده 
هواپیمایـی  سـازمان  آن،  از  پـس  اسـت. 
مطـرح کـرد کـه ایـن قیمت هـا تـا پایـان 
آبان سـال جـاری افزایش نخواهد داشـت.

بلیـط هواپیمـا  افزایـش مخفیانـه قیمـت 
و  راه  وزیـر  صریـح  دسـتور  خـاف  بـر 

شهرسـازی
هواپیمـا،  بلیـط  قیمـت  افزایـش  پرونـده 
از آنجـا جالـب مـی شـود کـه بـر اسـاس 
اطاعـات واصلـه از سـوی برخی شـرکت 
خدمات گردشـگری، ایرلاین هـا بر خاف 
دسـتور صریـح وزیـر راه و شهرسـازی بـه 
صـورت مخفیانـه و چـراغ خامـوش اقـدام 
بـه افزایش قیمـت ها و بالا بـردن حداقل 

نـرخ بلیـط هواپیمـا کـرده اند.
توافـق  نامـه جدیـد و مـورد  نـرخ  طبـق 
ایرلایـن هـا، کـف و حداقـل قیمـت بلیط 
هواپیمـا نسـبت بـه نـرخ نامه قبلـی حدود 
بـر  اسـت،  یافتـه  افزایـش  درصـد   100

اسـاس گفتـه برخـی از فعـالان شـرکت 
هـای خدمـات گردشـگری، ایـن افزایـش 
اگـر  و  بـوده  هـا  ایرلایـن  توافـق  مـورد 
را  نامـه  نـرخ  ایـن  هواپیمایـی  شـرکت 
رعایـت نکـرده و بلیـط را بـا قیمـت پایین 
تـر ارائه کند، از سـوی ایرلایـن ها تحریم 

خواهـد شـد.
نامـه مشـاهده مـی  بـا بررسـی دو نـرخ 
کنیـم کـه بـه طـور مثـال نـرخ حداقـل 
پـرواز تهران-اهواز از 190 هـزار تومان به 
۴30 هـزار تومـان یـا نـرخ حداقلـی پرواز 
تهران-تبریـز از 190 هـزار تومان به ۴17 

هـزار تومـان افزایـش یافته اسـت.
وزیر راه مراقب اقدامات مخفیانه 

ایرلاین ها باشد
رئیـس  کوچـی  رضایـی  محمدرضـا 
واکنـش  در  مجلـس  عمـران  کمیسـیون 
بـه انتشـار نـرخ نامه جدیـد ایرلایـن ها و 
افزایـش مخفیانـه قیمت، گفـت: قطعا این 

مسـئله بـه هیـچ وجه قابـل قبول نیسـت 
مراقـب  بایـد  شهرسـازی  و  راه  وزیـر  و 
اقدامـات مخفیانـه زیرمجموعـه های خود 
باشـد، زیـرا به نظر می رسـد کـه ایرلاین 
خامـوش  چـراغ  افزایـش  دنبـال  بـه  هـا 

قیمـت هـا هسـتند.
وی گفـت: وزیـر راه و شهرسـازی نبایـد 
هواپیماهـا  بلیـط  قیمـت  افزایـش  اجـازه 
را دهـد، بـه نظـر مـی رسـد کـه مخالفت 
وزیـر راه ضمانـت اجرایی ندارد و سـازمان 
هواپیمایـی نتوانسـته بـه درسـتی در ایـن 

رابطـه عمـل کند.
عمـران  کمیسـیون  رئیـس  گفتـه  بـه 
بلیـط  قیمـت  افزایـش  پرونـده  مجلـس، 
هواپیمـا و همچنیـن اقـدام اخیـر ایرلایـن 
هـا در افزایـش مخفیانه قیمت در نشسـت 
فـردای این کمیسـیون، با حضور اسـامی 
و  بحـث  مـورد  شهرسـازی  و  راه  وزیـر 

بررسـی قـرار مـی گیـرد.
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در کشورهای دیگر 
توزیع انسولین با روش 
ارائه کد ملی وجود نداشته 
و این کار برای من تازگی 
دارد. به نظر می رسد 
برای یافتن بهترین شیوه و 
نتیجه بخش ترین راهکار، لازم 
است با همکاری متخصصان 
این حوزه تدابیری اندیشیده 
شود تا بیماران تحت فشار 
قرار نگیرند

متأسفانه شرکت های بیمه با 
این سیاست که نباید داروخانه ها 
به یک باره خالی از دارو شود 
آن تعداد انسولینی را که پزشک 
تجویز می کند به بیمار ارائه 
نمی کند. تعیین کننده نیاز روزانه 
و ماهانه یک دیابتی به انسولین 
، پزشک اوست. چندین سال 
است که در این رابطه با سازمان 
بیمه جلسه گذاشتیم و در این 
مورد صحبت کردیم، اما متاسفانه 
همکاری لازم صورت نگرفت

داستان تلخ بیماری شیرین 

معمای چند مجهولی انسولین
ســرویس اجتماعی/  چند وقتی است که داروی انسولین 
قلمی در داروخانه ها به دلیل معضل قدیمی تحریم، کمتر 
یافت می شــود و همین معضل منجر شــده که بیماران 
دیابتی و خانواده آن ها برای تأمین انسولین مورد نیاز خود 
فشــارهای زیادی را متحمل شوند. این درحالی است که 
روابط عمومی سازمان غذا و دارو در تیرماه سال جاری در 
پاسخ به برخی گزارش ها مبنی بر کمبود این داروی حیاتی 
بیمــاران دیابتی اعام کرده بود » قید لفظ کمبود داروی 
انسولین صحیح نیســت؛ زیرا ویال انسولین تولید داخل 
به وفور در کشــور وجود دارد و تنها عرضه اشکال قلمی 
انسولین در مقاطعی که ناشی از اختال در تامین و ارسال 
ارز به منابع خارجی باشد، موقتاً با وقفه روبه رو شده است«.  
به گزارش روزنامه »صبح امروز« در طول این مدت برخی 
از افراد همچون معاون غذا و داروی دانشگاه علوم پزشکی 
ابن سینا در تیرماه سال جاری اعام کرده بود که تا »هفته 
آینده مشــکل کمبود »انسولین قلمی« حل می شود« اما 
متأســفانه این وعده ها به نتیجه نرســید و مشکل تأمین 
انسولین مورد نیاز همچنان پابرجاست. این درحالی است 
که برخی معتقدند انسولین رگولار در بازار موجود است و 
تفاوتی از لحاظ کیفیت با انسولین های قلمی خارجی ندارد، 
اما بعضی از مبتایان به دیابت بیان می کنند که مصرف 
داروی ایرانی تأثیر چندانی بر تعادل قند خون آن ها نداشته 
اســت و مجبورند از انسولین قلمی خارجی استفاده کنند. 
اخیراً بحث ســهمیه بندی ارائه این دارو توسط داروخانه ها 
مطرح شــده، مبنی بر این که بیماران بــا ارائه کد ملی، 
انســولین مورد نیاز خود را از داروخانه ها دریافت کنند، اما 
پرسش اینجاست با تجربه ناموفق ارائه واکسن آنفلوانزا از 
طریق کد ملی چه میزان می توان به اثربخشی این روش، 

اطمینان داشت؟ 
برای آگاهی بیشتر نسبت به وضعیت فعلی با چند 
تن از افرادی که نیازمند داروی انسولین هستند، 

گفت وگو کردیم.  
احمد می گوید: دختر 1۲ ســاله ام چهار ســال اســت که 
انسولین مصرف می کند. در این مدت دارو را به راحتی تهیه 
می کردیم، اما دو ماه اســت که انسولین کمیاب شده و به 
داروخانه هایی هم که مراجعه می کنم میزان انسولین نوشته 
شــده در نسخه پزشک را نمی دهند. دینا در روز از دو نوع 
انسولین که یکی اثربخشی کوتاه مدت و دیگری بلندمدت 
دارد 30 واحد اســتفاده می کند. هر دوی این انسولین ها 
خارجی است، اما در این شــرایط داروخانه ها تعداد بسیار 

کمی در اختیار ما قرار می دهند.  
مجبورم هر 10 روز یک بار نسخه جدید از پزشک بگیرم 
پزشــک فعال در کلینیک دیابت، همیشــه داروی مورد 
نیاز دخترم را دو ماهــه تجویز می کرد، اما در مدت زمان 
اخیر متأســفانه از مجموع 1۴ عدد انســولین قلمی مورد 
نیاز دخترم تنها چهار عــدد می توانیم از داروخانه بگیریم 
و در ازای اصــرار ما می گویند که مجاز به ارائه انســولین 

بیشتری نیستند. جالب اینجاست که داروخانه نسخه 1۴ 
تایی انســولین قلمی را می گیرد و در ازای آن تنها چهار 
عدد انســولین می دهد. برای همین مجبور می شــوم هر 
10 روز یک بار به پزشــک مراجعه کنم حق ویزیت 60 
هزار تومانی )آن هم با دفترچه( بپردازم تا مجدد برای دینا 
نسخه  بنویسد و بتوانم برای مصرف 10 روز، چهار انسولین 

دیگر از داروخانه بگیرم. 
او بــرای تأمیــن دیگــر احتیاجات دختــرش می گوید: 
سرسوزن ها و سوزن های تست قند دینا را به صورت کلی 
می خرم؛ چون که می ترســم از اینکــه این لوازم کمیاب 
شــود و نتوانم آن را برای دخترم تأمین کنم. متأسفانه در 
طول مدت دو ماه، هزینه داروهای دیابت نســبت به قبل 
تقریباً یک ونیم برابر بیشتر شده است. قباً سرسوزن برای 
اندازه گیری درجه قند خون دخترم، دانه ای 600 تومان بود، 
اما در حال حاضر قیمت آن هزار و ۲00 تومان شده است. 
قیمت انسولین قلمی هم بیشتر شده، قباً  1۴ عدد آن را 
حدود 70 هزار تومان می خریدم، اما امروز داروخانه ها چهار 
عدد انسولین را به قیمت 3۴ هزار تومان به من می فروشند. 

مدام این سوال در ذهنم است، انسولین نباشد 
دخترم چه می شود؟ 

اگر این دارو در بازار کمیاب شــود چطور می توانید آن را 
برای دخترتان تهیه کنیــد؟ نمی دانم، درحال حاضر تهیه 
داروی دخترم جزو دغدغه های زندگیم شــده و مدام این 
سوال را از خودم می پرسم که اگر انسولین نباشد دختر من 
چه وضعیتی خواهد داشت. اگر انسولین به او نرسد به کما 

می رود روی چشمش، کلیه اش و .... تأثیر می گذارد.  
چرا از انسولین ایرانی اســتفاده نمی کنید؟ دخترم داروی 
ایرانی مصرف کرده، اما اثرگذاری آن مثل انسولین خارجی 
نیست. درواقع با مصرف داروی ایرانی نوسانات قند دخترم 

نامتعــادل و بالا یا پایین می شــود، ولی با مصرف نمونه 
خارجی نوسانات قند خونش کمتر است. 

برای اطاعات بیشــتر با علی 73 و زهرا 60 ســاله نیز 
گفت وگــو کردیم. علی می گوید از انســولین ایرانی -که 
رایگان تهیه می کند- استفاده می کند و تأثیر این دارو برای 
قند خونش هم مناســب بوده، اما میزان داروی ایرانی که 
داروخانه ها می دهند کم اســت. او می گوید: »اگر بخواهم 
انســولین خودکاری اســتفاده کنم باید به صورت آزاد از 

داروخانه بخرم که این کار برایم مقدور نیست«. 
زهرا  60 ســاله نیز که مبتا به دیابت اســت هر ماه 6 
عدد انسولین خودکاری از داروخانه دریافت می کرده و در 
حال حاضر تعدادی که داروخانه در اختیار او قرار می دهد 
کمتر شده و به ســختی باید مابقی نیاز خود را تهیه کند؛ 
چرا که بجای 6 عدد انسولین خودکاری در ماه، داروخانه 
تنها دو عــدد در اختیار او قرار می دهــد.  اما در این بین 
رئیس انجمن دیابت ایران معتقد است که انسولین داخل 
تفاوتی با انسولین خارجی ندارد. او در مورد تفاوت داروی 
ایرانی با خارجی اظهار کرد: به عنوان یک ایرانی به تولید 
داخلی کشورم اهمیت می دهم، اما در جایگاه پزشکی باید 
ابزارها و امکانات دیگری هم در دسترس داشته باشیم تا 
بتوانیم نسبت به شــدت و نوع دیابت بیماران برای آن ها 
دارو تجویز کنیم؛ بنابراین نیاز به انسولین خارجی نیز برای 
برخی از دیابتی ها وجود دارد.  اسدالله رجب در گفت وگو با 
»صبح امروز« با اشاره به تحریم دارویی ایران و مشکات 
ناشــی از آن بیان کرد: از یک ســال پیش اعام کردیم 
که به خاطر تحریم در دریافت داروها با مشــکل مواجه 
خواهیم شــد و این مشکل در مورد همه بیماری ها صدق 
خواهد کرد. در طول مدت تحریم با همکاری بیش از 300 

سازمان مردم نهاد به علت وجود کمبود دارو با سازمان ملل 
مکاتبه کردیم تا بتوانیم از این طریق مشکل را رفع کنیم. 
مشــکل کمبود دارو برای تمام بیمارانی است که داروی 
مورد نیازشان از خارج کشور تامین می شود؛ بنابراین در این 

شرایط، وظیفه ما مدیریت بحران است.  
اوی با اشاره به تحریم دارویی ایران و مشکات ناشی از 
آن بیان کرد: سال گذشته با همکاری بیش از 300 سازمان 
مردم نهاد در مورد تحریم دارویی و کمبودهای ناشی از آن 
نامه ای به سازمان ملل متحد ارسال و اعام کردیم که به 
دلیل تحریم در دریافت دارو با مشکل مواجه خواهیم شد 
و این مشکل در مورد همه بیماری ها صدق خواهد کرد.  

انسولین مایه حیات دیابتی ها  
رئیس انجمن دیابت ایــران  اظهار کرد: طبق تحقیقات 
انجام شــده، انسولین تولید داخل نســبت به نمونه های 
تولید خارج، از نظر کیفیت کنترل قندخون یکسان است. 
انســولین آنالوگ نمونه ای از انسولین است که حدود ۲0 
ســال می شود وارد بازار جهانی شده. تا پیش از آن در دنیا 
همین نوع معمولی انسولین؛ یعنی انسولین انسانی، مورد 
اســتفاده قرار می گرفت و هنوز هم مورد استفاده است. 
داروهای ارائه شــده در داروخانه ها پس از کسب مجوز از 
سازمان غذا و دارو روانه بازار دارویی می شوند پس قاعدتا 

نباید شاهد داروهای آسیب زا باشیم.  
وی با اشــاره به امکانات مورد نیاز پزشکان برای درمان 
بیماران بیان کرد: پزشک برای درمان بیمار، تجویز دارو و 
انتخاب نوع درمان بهتر است با شناسایی امکانات، بهترین 
گزینه را برای بیمار انتخاب کند تا بتواند به اهداف درمان 

دیابت دست یابد. 
 وی ادامه داد: بنده به عنوان پزشــک،  وقتی درمان یک 

بیماری را به عهده می گیــرم، قبل از تجویز هر دارویی 
برای او، شــرایط موجود را می ســنجم تا بیمارم را درگیر 
استرس های متعدد نکنم، استرس هایی که خود می تواند 

مانع بهبود وی باشد.  
رئیــس انجمن دیابت ایران در پاســخ به این مطلب که 
عده ای از افراد دیابتی برای تأمین انســولین خارجی مورد 
نیاز خود در طــول یک ماه چند بار به پزشــک مراجعه 
می کنند تا بتوانند انسولین را به اندازه دریافت کنند، توضیح 
داد: من با مراجعه مکرر افراد دیابتی به پزشک برای نسخه 
کردن یک داروی همســان موافق نیســتم. اگر با شیوه 
درمانی دیابت آشنا باشیم می دانیم که دیابتی آموزش دیده 
نیازی به ویزیت مکرر پزشک ندارد و مراجعه هر سه ماه 
یک بار کافی اســت مگر موارد اورژانس! به این ترتیب، 
پزشک می تواند در نسخه بیمار دیابتی خود برای سه ماه 
آینده وی انسولین لازم را تجویز کند تا از رفت  وآمد بیمار 
به مطب و دشواری هایی که این کار برای او ایجاد می کند 
جلوگیری شود.  رجب با بیان اینکه »متأسفانه شرکت های 
بیمه با این سیاست که نباید داروخانه ها به یک باره خالی 
از دارو شود آن تعداد انسولینی را که پزشک تجویز می کند 
به بیمار ارائه نمی کند« گفت: »تعیین کننده نیاز روزانه و 
ماهانه یک دیابتی به انســولین ، پزشک اوست. چندین 
سال است که در این رابطه با سازمان بیمه جلسه گذاشتیم 
و در این مورد صحبت کردیم، اما متاسفانه همکاری لازم 

صورت نگرفت.  
ضرورت آموزش به بیماران دیابتی  

رئیس انجمن دیابت ایران با اشاره به ضرورت آموزش به 
بیماران دیابتی افزود: وظیفه ما در شرایط فعلی این است 
که با کمک سیاست گذاران بهداشتی و درمانی اضطراب 
مــردم را کاهش دهیم و با آموزش های لازم به ایشــان 
کمک کنیم تا از آنچه دارند بهتر استفاده کنند تا بیشتر از 

این به مردم و بیماران لطمه وارد نشود. 
وی در توضیح اینکه در حال حاضر که ما با کمبود انسولین 
آنالوگ روبه رو هستیم چه کار باید بکنیم؟ انسولین تزریق 
نکنیم ؟ یا به جای به خطر انداختن جان دیابتی ها، تاش 
کنیم با امکانات موجود قندخون دیابتی ها را کنترل کنیم. 
آیــا جز این ، راه دیگری هم داریم؟ ما با همین اندیشــه 
موفق شدیم دیابتی هایی را که به ما مراجعه می کردند را 
کنترل کنیم.   رجــب افزود: اگرچه عده ای از  بیماران ما 
به شیوه انسولین درمانی با انسولین آنالوگ عادت کرده اند، 
اما در شــرایط محدود کنونی به نظر می رسد تغییر شیوه 
انســولین درمانی را بتوان به عنوان راهکار کم خطرتری 
برگزید که این انتخاب، مســتلزم برخــورداری دیابتی از 
آموزش های لازم اســت. این تغییر ممکن است در آغاز 
مشــکل آفرین باشد، اما نباید دیابتی ها نگران این مسئله 
باشــند. طبیعی اســت که با تغییر دارو مشکاتی بوجود 
خواهد آمد، اما نگران کننده نیست و پس از مدت کمی به 
کنترل مطلوب دست پیدا خواهیم کرد؛ زیرا انسولین داخلی 

می تواند تاثیر درمانی مناســب را داشــته باشد و با کسب 
آموزش لازم ، هیچ آسیبی به دیابتی وارد نخواهد شد.  
برخی دیابتی ها راهی جز تزریق انسولین آنالوگ ندارند  

رئیس انجمن دیابت ایران بــا بیان اینکه »در عین حال 
هستند افراد دیابتی که بجز استفاده از انسولین های آنالوگ 
راه دیگری ندارند و به دلایل متعدد ناچار به اســتفاده از 
این نوع انسولین هستند« گفت: در چنین شرایطی اخاق 
پزشــکی حکم می کند که اگر بناست وارداتی انجام شود 
بهتر است این گونه افراد مشمول استفاده از این نوع دارو 
باشــند. به این ترتیب از تصمیم گیران و دست اندرکاران 
اجرایی بهداشــت و درمان کشور می خواهیم به این نکته 

توجه داشته باشند. 
روش توزیع انسولین با کد ملی در کشورهای دیگر 

وجود ندارد 
وی در پاســخ به این پرســش که آیا ارائه انســولین به 
بیماران دیابتی با دریافت کد ملی با وجود تجربه ناموفق 
ارائه واکســن آنفلوانــزا از طریق ایــن روش، راهکاری 
نتیجه بخش اســت یا خیر، بیان کرد: در کشورهای دیگر 
توزیع انســولین به این شــکل وجود نداشــته و این کار 
برای من تازگی دارد. به نظر می رسد برای یافتن بهترین 
شــیوه و نتیجه بخش ترین راهکار، لازم است با همکاری 
متخصصان این حوزه تدابیری اندیشــیده شود تا بیماران 
تحت فشــار قرار نگیرند.  رجب درمــورد بهترین راهکار 
توزیع عادلانه انســولین، تصریح کرد: آرزوی همه ماست 
که انســولین به حد کافی در اختیار همه دیابتی ها باشد، 
اما اگر امکان واردات انســولین آنالوگ تولید خارج حتی 
به اندازه محدود وجود داشــته باشد توصیه من این است 
که این امکان در اختیار بیمارانی قرار بگیرد که به دلایل 

متعدد ناچار به استفاده از داروی خارجی هستند.
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زنده یاد جمیله سادات کراماتی
دلم برای تو و شعر تازه  ات تنگ است

دلم هوایی آن لهجه خوش  آهنگ است
من از خودم، به دلم می  گریزم، آری من

منی که عقل و دلم سال هاست در جنگ است
قبا به قد من ای عقل پابرهنه مدوز

برای قامت ما،  این لباس  ها تنگ است
برای متهمان ردیف اول عشق

قبول مصلحت  اندیشی و خرد ننگ است
هنوز پرسه زدن در نگاه او خوب است

هنوز سادگی چشم یار،  خوش رنگ است
چه دیر می گذرد لحظه  های آمدنش

همیشه عقربه انتظارها لنگ است

منیژه رضوان
با عصا راه می رود حالا/مادرم طفلکی چه پیر شده

رفته بیرون کمی قدم بزند/ رفته و برنگشته، دیر شده
مادرم چلچراغ غمگینی ست/ غم او رو به سوی خاموشی ست

برده از یاد غصه هایش را/ او که درگیر با فراموشی ست
استخوان درایت مادر/ توی چنگال غصه پوک شده

جامه خوش تراش قامت او/ با گذشت زمان چروک شده
چشم او خیره می شود گاهی/ به مکانی که کاما خالی ست

اوج سرگرمی دو انگشتش/ حرکت روی غنچه قالی ست
می خورد هرچه را که بگذارم/ جلویش بس که حس او بی بوست

گاز کم کار آشپزخانه/ تشنه عطر قرمه سبزی اوست
مادرم دست دست محتاج است/ مادرم گوش گوش سنگین است

بی توالت فرنگی زردش/ گوشه این اتاق غمگین است
مادر من نه جرات مردن/ نه تمایل به زندگی دارد

زندگی توی سن مادر من/ به دو تا قرص بستگی دارد
مادر من دو چشم روشن داشت/ زن مغرور قصه هایم کیست؟

مادرم بی نیاز و مطلق بود/ این زن پیر مادر من نیست

 اصغر رضایی گماری
بگو چگونه؟ و از قول چه کسی بنویسم؟

که این روز ادامه چشم های توست 
که رو به زمین باز کردی

و رودها، ادامه صدای توست!
بگو چند پرنده، از کجای این شهر باید به پرواز در آیند

تا سین سام صبح تو را به خورشید برسانند
چند چشمه باید بجوشند

تا پاکی تو را، رودها به به آقیانوس برسانند
اصاً بگو چند سیب، از کدام باغ باید بچینم

تا گوشه ای از لبخند تو را به بهار برسانم
حالا که به چشم های تو خوب نگاه می کنم

پی می برم به ماجرا ... تو باید آخرین پیامبری باشی
که بدون معجزه باید به تو ایمان بیاوریم!
و کتابت باید عاشقانه های من باشد...    

روش های تشخیص قالی دستباف از فرش 
ماشینی

عبدالله احراری
رویت پشــت قالی بافته شــده یکی 
از بهتریــن و اصلی تریــن راه هــای 
حتی  است.  دستباف  فرش  تشخیص 
در تشخیص سبک بافت انواع فرش 
دســتیاف نیز پشت فرش سند اصلی 
به شــمار می رود. چــون هر یک از 
بافنــدگان فــرش مناطــق مختلف 
گره خاص خــود را دارنــد. در قالی 
دستباف گره ها کمی ناهموار هستند و 
یکنواختی کاملی ندارند؛ برخی گره ها 
ممکن اســت بزرگتر باشند و برخی 

دیگر ممکن اســت کوچکتر باشــند. در حالیکه در فرش ماشینی پشت فرش کاما هموار و 
یکنواخت است. پشت فرش دستباف هموار و یکنواخت نیست.

در فرش ماشــینی ریشه ها به انتهای قالی دوخته می شــود ولی در فرش دستباف، ریشه ها 
بخشی از خود فرش است و در واقع انتهای نخ های چله هستند.

در فرش دســتباف، لبه ها با دســت بافته شــده و از این رو ممکن است کاما منظم نباشند 
ولی کناره ها در فرش ماشــینی به وسیله  دستگاه دوردوزی شده و معمولا یکنواخت و هموار 

دیده می شوند.
در فرش دســتباف طرح و نقشــه فرش از رو و پشــت فرش یک رخ و نما دارد اما در فرش 

ماشینی اینگونه نیست!
نظم طرح و نقش فرش ماشــینی بسیار دقیق است و به قول معروف جان ندارد و سخنی با 
شــما نمی گوید. اما در فرش دستباف هر یک از ریز نقش ها انگار جان دارد و راز و رمزهای 

بسیاری دارد.

مدال خلاقیت وایپو برای محمدرضا شجریان
ســازمان جهانی مالکیت معنوی 
)وایپو( مدال خاقیت این سازمان 
را بــه محمدرضا شــجریان اهدا 

کرد.
به گزارش روزنامه »صبح امروز« 
و به نقل از هنرآناین، ســازمان 
جهانــی مالکیت معنــوی )وایپو( 
مــدال خاقیت این ســازمان را 
به پاس یک عمر دســتاوردهای 
محمدرضــا  اســتاد  گرانســنگ 
شجریان در حوزه موسیقی سنتی 
بــه مرحوم  و فرهنگ فارســی، 

شجریان اعطا کرد.
مدال خاقیت وایپو به هنرمندان اثرگذاری که ســهم بســزایی در توسعه فرهنگی و هنری 
ایفا کرده و ابتکارها و فعالیت های آنها تأثیر شــایانی بر ارتقای احترام به آثار خاقانه داشته 

اند اهدا می شود.
الهام بخشــی به جامعه هنری و ظرفیت ایفای نقش به عنــوان یک الگو برای هنرمندان، از 

معیارهای اعطای این مدال است.

کافه شعر

روزنامه دستبافته ها

خبر

محمدرضا گلزار و نوید محمدزاده دو 
بازیگر سینمای ایران به تازگی از ابتا 

به بیماری کرونا خبر دادند.
با خبرهایی که از مبتا شــدن برخی 
چهره های سینما به کرونا منتشر شده 
است، باید پرسید آیا در این روزهایی 
که محدودیت های شــغلی در تهران 
برقرار شده و حتی بر تعطیلی پایتخت 
و چند کانشهر دیگر تاکید می شود، 

نظارتی بر پروژه های تصویری در حال تولید وجود دارد؟به گزارش روزنامه »صبح امروز« و به نقل از ایرنا، 
نوید محمدزاده بازیگری که قرار اســت به زودی ســریال قورباغه با بازی او و به کارگردانی هومن سیدی 
در شــبکه نمایش خانگی توزیع شــود از ابتایش به کرونا خبر داد.این بازیگر در صفحه اجتماعی خود در 
اینســتاگرام با انتشار پستی کوتاه در این باره اطاع رســانی کرد و نوشت: »کرونا ببین من خیلی روزهای 

سختی گذروندم این دو هفته ام روش.«
روز گذشــته محمدرضا گلزار دیگر بازیگر ســینما نیز از طریق فضای مجازی خبر ابتای خود به ویروس 
کرونا و بســتری در بیمارستان را به صورت رسمی تأیید کرد.آخرین حضور نوید محمدزاده در عرصه تصویر 
مربوط به ســریال قورباغه می شود که قرار است آذرماه در شــبکه نمایش خانگی و در بستر وی او دی ها 
توزیع شود.تفریق به کارگردانی مانی حقیقی، شب، داخلی، دیوار به کارگردانی وحید جلیلوند و نگهبان شب 
به کارگردانی رضا میرکریمی پروژه هایی هستند که محمدزاده به عنوان بازیگر اصلی امسال به آن ها پیوسته 
اســت.محمدرضا گلزار نیز پس از بروز عائم بیماری، در منزل شــخصی خود قرنطینه شد، اما از دیروز به 

دلیل احساس درد سنگین در قفسه سینه، ادامه درمان خود را در بیمارستان پی گرفته است. 

حراج هنر قرن بیســتم خاوریانه ســاتبیز درحالی از ۲0 تا ۲7 اکتبر )۲9 مهر تا 6 آبان( به دلیل همه گیری 
ویروس کرونا به صورت آناین برگزار می شــود که ۲9 اثر از 17 هنرمند ایرانی در این حراج عرضه خواهد 

شد.
به گزارش روزنامه»صبح امروز« و به نقل از هنر آناین، با فرارســیدن فصل دوم حراج های بین المللی در 
ســال ۲0۲0، حراج ســاتبیز 95 اثر از هنرمندان مدرن و معاصر خاورمیانه را از ۲0 تا ۲7 اکتبر به صورت 

آناین به فروش می گذارد.
در این دوره از حراج هنرمندان خاورمیانه قرن بیســتم، آثاری از هنرمندان کشــورهای ایران، مصر، ترکیه، 
لبنان، فلسطین، عراق و... چکش خواهند خورد و ایران با داشتن ۲9 اثر از 17 هنرمند ایرانی، ۴0 درصد از 

کل آثار این حراج را به خود اختصاص داده است که نشان از مارکت پر قدرت هنر ایران در منطقه دارد.
اما در میان گران قیمت ترین آثار این حراج، مجسمه ای از محمود مختار هنرمند مصری با رقم پایه 150 تا 
۲00 هزار پوند رکوردار اســت و پس از آن تابلویی از حسین زنده رودی با رقم پایه 80 تا 1۲0 هزار پوند در 
جایــگاه دوم قرار دارد. تابلویی از بهمن محصص و اثری از منیر فرمانفرمائیان نیز هر دو با رقم پایه 70 تا 
90 هزار پوند در جایگاه سوم گرانترین آثار این دوره حراج ساتبیز قرار دارند. این در حالی است که سهراب 

سپهری نیز با داشتن ۴ اثر در این حراج، رکوردار بیشترین اثر در این رویداد است.
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بررسی یک چالش مرگبار؛

کودکانمان را در دنیای مجازی رها نکنیم
ایــن  از  پیــش  تــا 
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نمی خواستیم چیزی در 
مــورد موضوع چالش 
نوشته  مومو  بی اساس 
چراکه  دهیم.  انتشار  و 
اشــاعه یک شــایعه، به 
کمک  آن  شــدن  بزرگ 
موضوع  گویا  اما  می کند. 
از شــابعه فراتر رفته و به 
حــدی اســت کــه روز 
گذشــته ســرهنگ جواد 
جهانشیری، رئیس پلیس فتا استان خراسان 
رضوی اعام کرده اســت که طی روزهای 
گذشته و به خصوص از روز پنجشنبه تا کنون 
کارشناســان پلیس فتا اســتان بالغ بر صدها 
تمــاس تلفنی مبنی بر ترس شــهروندان در 
چالش مومو و اضطراب ناشــی از آن دریافت 

کرده اند.
تکرار یک خطر

ممکن اســت چالــش مومو شــما را به یاد 
بازی »نهنگ آبی« بینــدازد، بازیی که چند 
سال پیش به همین صورت ترند شد و هنوز 
شواهدی از تلفات آن در دسترس است. مومو 
نیز چالش جدید شبکه های اجتماعی در سال 
کرونایــی ۲0۲0 میادی اســت. اما به نظر 
محققان علوم رفتاری و کارشناسان مطالعات 
سایبر، چالش خطرناکی نیست و محتوا های 
این چالش هم بیشــتر بعد از ترند شدن آن 

در رسانه های اجتماعی، تولید شده  است! آنها 
معتقدند مومو نیز مانند برخی از چالش ها که 
در سال های اخیر مد شده، نقطه اوجی دارد و 
پس از مدتی فراموش می شود. اما بدون شک 
نمی توان به طور قطع عنــوان کرد که هیچ 
یک از این چالش ها و بازی ها حقیقت ندارند.

ذهن کاربرانی کــه از بازی نهنگ آبی مطلع 
هستند، به این سو هدایت شده است که چالش 
و بازی مومو، به نوعی بازگشــت بازی نهنگ 
آبی در قالبی دیگر است. مومو در حقیقت یک 
حســاب کاربری در واتس آپ است. تصویر 
پروفایل اکانت مومو شــبیه تصویر یک دختر 
با لبخندی جوکر مانند و هیبتی کریه و زشت 
اســت و از آنجایی که این بــازی کودکان و 
نوجوانان رده سنی 7 تا 15 سال را مورد هدف 
قرار داده، چهره هراس انگیز او برای این رده 
ســنی به راحتی باورپذیر است. او در مراحل 
مختلف بــا ارائه لینکی جهت نصب بازی، به 
مرور کودکان را به حمات خشــونت آمیز و 
خودکشی تشــویق می کند و این تسلط را از 
طریــق هک اطاعات موبایل در دســترس 
کودک و ارائه اطاعاتی همچون لوکیشــن، 
تهدید جانــی افرادی که بیشــترین تماتس 
تلفنی را با شخص داشته اند، تهدید به افشای 
اطاعات و عکس های شخصی تلفن همراه 

کودک یا نوجوان به دست می آورد.
لزوم نظارت جدی خانواده ها 

یک جامعه شــناس در اینبــاره بیان می کند: 

موضــوع اصلی این اســت که ایــن روزها 
به دلیــل کرونا و تعطیلی مــدارس کودکان 
زمان بیشــتری را به بهانه آمــوزش آناین 
به گوشی های هوشــمند و اینترنت دسترسی 
دارند و همین موضوع باعث می شود بیشتر در 
معرض تهدید آسیب های فضای مجازی قرار 
گیرند. این موضوع زمانی بغرنج تر می شــود 
که هیچ نظارتی از ســمت خانواده بر فعالیت 
کودکان در بسترهای اجتماعی اعمال نشود. 
در این بین، بی شــک کودمانــی که به دلیل 
شاغل بودن پدر و مادر، ساعت های متوالی در 
منزل تنها هستند، بیشتر ممکن است صدمه 

ببینند.
وی ادامــه می دهد: اصل مهــم، روابط بین 
فردی در خانواده اصلی اســت کــه بر پایه 
اعتمــاد دو ســویه و متقابل باید بنا شــود. 
معمولا کــودکان در این رده ســنی اعتماد 
تام بــه والدین خود دارند. امــا اگر به کرات 
شاهد هشدارهای بی جهت باشند، این اعتماد 
خدشه دار می شود. بنابراین بهتر است والدین 
پیش از آنکه بر اســاس شایعات وایرال شده، 
در رابطــه با خطرات در کمیــن فرزندان در 
فضای وب نگران شــوند، به خوبی موضوع 
را شــخصا مورد بررسی قرار داده و با آگاهی 
کامــل فرزندان خود را از خطــرات احتمالی 
آن آگاه کننــد. بدون ارائــه اطاعات کامل 
موضوعــات به کودکان، صدماتی مانند ترس 
و اضطــراب را به وجــود آورده و زمانی که 

کــودک در تنهایی با ترس هــای خود مقابله 
کند، دیگر هیچ هشــداری را بــه مثابه یک 
جدیت قلمداد نمی کند. در این خصوص »آن 
لانگفیلد«، فعال حقوق کودکان می گوید که 
اغلــب کودکان، در گفت وگو با بزرگســالان 
قضاوت بهتری از آنچه واقعا خطرناک اســت 
و آنچه صرفا توســط بزرگســالان خطرناک 
در نظر گرفته می شــود، دارند. بنابراین گاها 
والدین با درک نادرست مسائل و هشدار های 
غیرضروری به کــودکان نه تنها جایگاه خود 
را تضعیف می کنند، بلکــه این ذهنیت را در 
آن ها ایجاد می کنند که در مواقع خطر واقعی 

هشدار های آن ها جدی گرفته نشود.
می توان جلوی اتفاقات ناگوار را گرفت

همچنین یک روانشناس می گوید: در ارتباط 
با ایــن چالــش، نباید از این موضع چشــم 
پوشــی کنیم که با توجه به ترند شــدن این 
قبیــل اتفاقات بعضی افراد عادی نیز به قصد 
سواستفاده و با هک اطاعات به دنبال مقاصد 
ســودجویانه خود هستند. بنابراین بی شک با 
آگاه کردن کودکان از روش صحیح استفاده از 
فضای مجازی می توان جلوی اتفاقات ناگوار 
را گرفت. کــودکان باید آموزش ببینند که به 
هر پیامی پاسخ نداده و وارد هر لینکی نشوند. 
دکتر فریمانی ادامــه می دهد: بدون تردید از 
ایــن موضوع نیز نمی توان به راحتی گذر کرد 
که مهم ترین آســیب اینگونه چالش ها حتی 
برای افرادی که به آن وارد نشــده اند ترس و 

اضطراب و احساس نا امنی از حواشی آن است. 
تهدید تضعیف روحیه کودکان و نوجوانان به 
مراتب کمتر از آســیب های جسمانی نیست. 
چه بســا که کودکان آسیب های بیشتری نیز 
می بینند و حتــی در تاریکی، ترس های آنها 
دوچندان شــده و این ترس ممکن اســت تا 

مدت زیادی با آنها همراه باشد. 
مومو برای رده سنی کودکان یک تهدید در 

سطح جهان
وی می افزاید: مومو برای رده سنی کودکان 
یــک تهدید در ســطح جهان اســت و این 
موضوع به سال جاری محدود نمی شود و اگر 
تاریخچه این بازی را بررســی کنید، متوجه 
می شوید که مدت بسیاری است که طراحی 
و در کشــورهای دیگری اجرا شــده اما در 
کشــور ما به تازگی مورد بررسی قرار گرفته 
است. در این میان بسیاری افراد معتقدند که 
نباید در مورد این موضوع صحبت کرد. چرا 
که به انتشــار آن کمک می کند. اما هدف از 
پرداختن به مومو آگاه ســاختن خانواده ها به 
جهت لزوم نظارت بــر فعالیت های کودکان 
خود در شــبکه های اجتماعی است. بنابراین 
بهتر اســت والدیــن و علی الخصوص مادر 
که رابطه عاطفی نزدیکتری با کودک دارد، 
موضوع را برای او شــرح دهد تا حواشی به 
وجود آمده بزرگ نمایی اغراق آمیزی را برای 
او به وجود نیاورد و کودک هشدارها را جدی 

بگیرد.

»دورهمی« و »عصر جدید« روی آنتن می روند؟
برنامه هــای »عصرجدید« و »دورهمی« در حالی اواخر مرداد ماه متوقف شــدند 
که ســازندگان هر دو برنامه به بینندگانشان، پخش قسمت های جدید پس از ایام 

سوگواری محرم و صفر را وعده داده اند.
بــه گزارش روزنامه »صبح امروز« و به نقل از ایســنا، وعده از ســرگیری پخش 
»دورهمــی« و »عصرجدید« پس از ایام عزاداری در حالی داده شــده بود که در 
دومین روز از ماه ربیع الاول، هنوز خبری رسمی درباره تولید و پخش قسمت های 
جدید، از سوی سازندگان و همچنین شبکه های پخش کننده این برنامه ها منتشر 

نشده است.
آخرین قسمت از دور دوم برنامه »عصر جدید«، ۲9 مرداد ماه به روی آنتن شبکه 
ســه رفت و احســان علیخانی در این برنامه اعام کرد که پس از دو ماه با مرحله 

نیمه نهایی باز خواهند گشت.
علیخانی همچنین اعام کرد که مســابقه اصلی و نیمه نهایی و فینال در آبان ماه 

پخش خواهد شد که تاکنون خبری جدید در این زمینه اعام نشده است.
هرچند در روزهای شهریور و مهر، برنامه »هشتگ عصر جدید« با بررسی حواشی 
و پشــت صحنه مسابقه از شبکه ســه به روی آنتن می رفت و نتایج پنج قسمت 

پایانی دور دوم هم در قالب این برنامه اعام شد.

آخرین قســمت از برنامه »دورهمی« نیز 17 مرداد ماه با حضور نادر فاح به روی 
آنتن شــبکه نسیم رفت و پس از آن در هفته پایانی پخش، دورهمی قسمت هایی 

از برنامه  با حضور هنرمندان درگذشته را روی آنتن برد.
مهران مدیری مجری برنامه، در توضیح این اتفاق عنوان کرد که به علت کسالت، 
ســه برنامه آخر »دورهمی« در ســری چهارم را نتوانسته اند ضبط کنند و تصمیم 
گرفته اند به یاد درگذشــتگانی که در این برنامه حضور داشته اند، منتخبی را پخش 
کنند.بر این اســاس چهارشــنبه )۲۲ مرداد ماه( گلچین برنامه های بهنام صفوی 
و ماه چهره خلیلی پخش شــد. پنج شــنبه )۲3 مرداد ماه( گلچینی از حضور زنده 
یادان پرویز بهرام، بهرام زند و حســین عرفانــی و جمعه همان هفته هم گلچین 
برنامه هنرمندان فقید جمشــید مشایخی، داریوش اســدزاده و عارف لرستانی به 

روی آنتن رفت.
همچنین مدیری اعام کرد که قســمت های باقی مانده سری چهارم بعد از محرم 
و صفر پخش خواهد شــد و بعد از آن سری پنجم »دور همی« روی آنتن می رود. 
او وعده داد که ســری جدید برنامه از لحاظ دکور، محتوا و اجرا کاما با چیزی که 

تا امروز بوده، متفاوت باشد.
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احداث 150 سازه هوشمند با اعتبار 360 
میلیارد ریال

از  اقتصادی شــهرداری مشهد  سرپرســت معاونت 
احداث 150 ســازه هوشمند با ارزشــی بالغ بر360 

میلیارد ریال طی یک سال آینده خبر داد.
 به گزارش صبح امروز، مهدی حاتمی با بیان این خبر 
اظهار کرد: لایحه ساخت المان های هوشمند شهری 
در راستای تحقق رویکرد »مشهد شهر هوشمند شهر 
امید و زندگی«، در صد و نهمین جلسه صحن علنی 

شورای اسامی مصوب شد، که بر اساس آن تعداد 150 سازه هوشمند با ارزشی بالغ بر360 
میلیارد ریال و در بازه زمانی یکسال توسط سرمایه گذار بخش خصوصی احداث می شود.

وی افزود: همچنین این ســازه ها با هدف یکپارچه سازی، توسعه و ارائه خدمات الکترونیک، 
 cashless ،16 عملکرد حوزه فناوری اطاعات و ارتباطات از جمله شــارژ کارت شهروندی
های بانکی، اینترنت بی سیم، شارژ سریع دستگاه های دیجیتال، وب کیوسک اطاع رسانی 
خدمات و کسب و کارهای شهری، سیستم پایش و اعام میزان آلاینده های محیط زیست 
و.... را در اختیار شــهروندان، زائرین، فعالان محلی حوزه کســب و کار و شرکت های حوزه 
مخابرات و IT قرار خواهد داد.حاتمی با اشــاره به ویژگی ســازه های هوشمند مذکور و تاثیر 
بســزای آن در ارتقا کیفیت خدمات مربوطه بیان کرد: این ســازه ها قابلیت نصب آنتن های 
میکرو BTS مخابراتی، شارژ دستگاه های هیبریدی و سایر بسترهای مربوط به سیستم های 
IOT را دارا می باشــند.وی خاطرنشان کرد: قرارداد پروژه احداث المان های هوشمند شهری 
به همت معاونت اقتصادی شــهرداری مشــهد و با همکاری ســازمان فناوری و ارتباطات و 
سازمان ساماندهی مشاغل شهری شهرداری منعقد می شود و امیدواریم نخستین نمونه های 

این سازه ها پیش از پایان سال به بهره برداری برسد.

پرداخت 570 میلیارد ریال تسهیلات کرونا 
به متقاضیان حوزه گردشگری استان

معاون سرمایه گذاری و تامین منابع اداره کل میراث 
فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی خراسان رضوی 
گفت: 570 میلیارد ریال تسهیات کرونا به متقاضیان 

حوزه گردشگری این استان پرداخت شده است.
به گــزارش صبح امــروز احمد دینــاری بابیان این 
مطلب افزود: درمجموع دو هزار و 980 میلیارد ریال 
تسهیات یارانه ای به این استان اختصاص یافته است 

که تاکنون برای هزار میلیارد ریال آن در بانک های عامل تشکیل پرونده شده است.او بابیان 
این که شــیوع بیماری کووید 19 موجب وارد آمدن خسارت ۲۴ هزار و 970 میلیارد ریالی به 
حوزه گردشگری این استان شده اســت، ادامه داد: بیشترین میزان خسارت وارده به صنعت 
گردشــگری به بخش واحدهای اقامتی واردشده است.معاون ســرمایه گذاری و تامین منابع 
اداره کل میراث فرهنگی،گردشــگری و صنایع دستی خراســان رضوی گفت: پرداخت این 
میزان تســهیات برای 508 طرح و واحد فعال بوده است که منجر به حفظ سه هزار و 800 
شــغل در استان شده اســت.دیناری افزود: درمجموع 17 هزار و 966 نفر در حوزه تأسیسات 
گردشــگری خراسان رضوی به خاطر شــیوع بیماری کووید 19 بیکار شده اند.او اضافه کرد: 
بر اســاس مصوبه ستاد ملی مقابله با کرونا اختصاص تســهیات بنگاه محوری صرفاً برای 

کسب وکارهای حوزه گردشگری تصویب شده که مهلت ثبت نام آن تا آذرماه امسال است.

مسدود شدن ۲ ماهه بولوار شهید برونسی 
مدیرعامل ســازمان عمران شــهرداری مشهد گفت: 
به علــت عملیات عمرانی زیرگذر دوربرگردان شــهید 
برونسی این بولوار از سمت بلوار گلدیس به مدت ۲ ماه 

مسدود خواهد بود.
به گــزارش صبح امــروز،  امیر ســیاوش حجازی در 
این خصوص افزود: به علــت عملیات عمرانی زیرگذر 
دوربرگردان شهید برونسی با هماهنگی با پلیس محترم 

راهور، مسیر دسترســی به بلوار شهید برونسی از سمت میدان لادن با کاهش عرض همراه 
خواهد بود و از سمت بلوار گلدیس از ساعت 16 مورخ ۲8 مهرماه 99 مسدود شده است.وی 
اضافه کرد:  مســیر جایگزین جنوب به شــمال برای خودروهای عبوری، بلوار شهید فکوری 
به ســمت بزرگراه آیت الله هاشمی رفســنجانی و میدان نمایشگاه در نظر گرفته شده است.
حجــازی تصریح کرد: با توجه به بررســی و بازدید به عمل آمده در وضع موجود، تعدادی از 
کاربری های مســکونی دارای دسترسی سواره رو به پارکینگ و کندرو بولوار شهید برونسی 
هســتند و در زمان عملیات عمرانی تندرو و کندرو در مسیر جنوب به شمال مسدود می شود 
که در نتیجه دسترســی سواره کاربری های مسکونی حاشیه بزرگراه از معابر پشتیبان مرتبط 
با بلوار اقبال برقرار بوده و مشــکلی از نظر قطع دسترسی سواره وجود نداشته است.وی ادامه 
داد: اجرای محدودیت ترافیکی با توجه به شــیوه نامه ایمنی ترافیک محیط کار برای پروژه 
های شهری و نشریه ســازمان مدیریت و برنامه ریزی کشور صورت گرفته و اطاع رسانی 
به شــهروندان در فواصل مختلف و تامین روشنایی مناســب در اطراف کارگاه مد نظر قرار 
گرفته است.مدیرعامل سازمان عمران شهرداری مشهد، ضمن تشکر از شهروندان بابت صبر 
و شکیبایی آنها در طول پروژه های عمرانی، گفت: دوربرگردان زیرگذر شهید برونسی جهت 
کاهش بارترافیکی مســیر برگشت بولوار وکیل آباد و هدایت بخشی از ترافیک این بولوار به 
بلوار شــهید برونسی در این بولوار در حال احداث اســت.طبق برنامه ریزی های انجام شده 

دوربرگردان شهید برونسی ظرف 8 ماه اجرا می شود.

بسته های تشویقی بازآفرینی عامل تسریع 
در مقاوم سازی بافت های ریزدانه

رئیس کمیســیون حقوقی و قراردادهای شورای اسامی 
شهر مشهد گفت: بسته های تشویقی بازآفرینی محات 
هدف در ســرعت بخشیدن به مقاوم ســازی بافت های 
ریزدانه تاثیر بسیار مثبتی دارد.سید محسن حسینی پویا در 
این خصوص افزود: مشکل بازآفرینی بافت های فرسوده 
واقعیتی است که در شــهر مشهد وجود دارد لذا مدیریت 
شــهری باید راه حلی برای رفع این مشکل پیدا می کرد.

وی اضافه کرد: درمجموع معتقدیم که بازآفرینی بافت های فرســوده و تجمیع پاک های ریز 
دانه حل نمی شــود، مگر اینکه برای آن مشــوق هایی در نظر گرفته شود.حســینی پویا گفت: 
برهمین اساس بسته های تشویقی از سوی شورای شهر برای بازآفرینی، نوسازی و احیای بافت 
های ناکارآمد محات هدف درنظر گرفته شد، این بسته های تشویقی می تواند تاثیربسیار مثبتی 
در سرعت گرفتن بازآفرینی شهری داشــته باشد.وی تصریح کرد: یکی از مشکات بافت های 
فرسوده ریزدانگی و کم عرض بودن معابر است و معتقدیم تسهیاتی که در بسته های تشویقی 
در نظرگرفته شــده امکان تجمیع بافت های ریزدانه و بازگشایی معابر را در بافت های فرسوده 
ایجاد خواهد کرد.رئیس کمیســیون حقوقی و قراردادهای شــورای اسامی شهر مشهد با اشاره 
به اینکه مشــکل دیگری که در بافت های فرسوده وجود دارد مقاوم نبودن و استحکام نداشتن 
ســاختمان های موجود دراین بافت ها اســت، ادامه داد: وقوع زلزله در این مناطق بســیار خطر 
آفرین خواهد بود، با توجه به این موضوع بســته های تشویقی می تواند در تسهیل مقاوم سازی 

این ساختمان ها نیز تاثیر بسیار زیادی داشته باشد.
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مدیر کل میراث فرهنگی، گردشــگری و صنایع دســتی خراسان رضوی گفت: این 
اداره کل در شاخص استقرار نظام جامع توسعه و ترویج فرهنگ اقامه نماز حائز رتبه 

برتر دستگاه های اجرایی خراسان رضوی شده است.
به گزارش صبح امروز ابوالفضل مکرمی فر با اعام این خبر افزود: براســاس نتایج 
ارزیابی عملکرد شاخص های عمومی و اختصاصی در سال گذشته و نظر ستاد اقامه 
نماز اســتان این اداره کل حائر رتبه برتر شده است. او ادامه داد: سازمان مدیریت و 
برنامه ریزی اســتان خراســان رضوی طی نامه ای رتبه برتر این اداره کل را اعام 
کرده اســت.مکرمی فر تصریح کرد: براساس اعام سازمان مدیریت و برنامه ریزی 
و براســاس مصوبه ستاد جشنواره شهید رجائی قرار است در مراسم این جشنواره از 

اداره کل میراث فرهنگیف گردشگری و صنایع دستی خراسان رضوی به عنوان دستگاه برتر تقدیر شود.
او یادآور شــد: ســال گذشــته نیز اداره کل میراث فرهنگی، گردشــگری و صنایع دستی خراســان رضوی رتبه برتر فعالیت 
درزمینه نماز را در استان خراسان رضوی کسب کرد و از سوی استانداری خراسان رضوی موردتقدیر قرار گرفت. مکرمی فر 
تصریح کرد: امسال تفاهم نامه ای با عنوان »تفاهم نامه بومی، استانی و ابتکاری شاخص نماز« بین مدیرکل میراث فرهنگی، 

گردشگری و صنایع دستی خراسان رضوی و رئیس ستاد اقامه نماز استان امضا و مبادله شده است.

مدیر عامل ســازمان مدیریت و نظارت بر تاکســیرانی شهرداری مشهد از ثبت نام 
بیش از 600 تاکسیران در طرح نوسازی سال جاری خبرداد. به گزارش صبح امروز، 
احمد محبی در این خصوص گفت: علی رغم مشــکات ناشــی از گرانی خودرو، 
تحویل و پاک گذاری دیر هنگام تاکسی های نوسازی شده طرح نوسازی ناوگان 

تاکسیرانی با ارائه تسهیات مناسب در حال پیگیری است .
وی افزود: درطول یک سال گذشته 1۲90 تاکسیران متقاضی نوسازی تاکسی های 
فرسوده خود بوده و از طریق سایت ثبت نام کرده اند که از این تعداد 600 درخواست 

مربوط به سال جاری است .
محبی اضافه کرد: از این تعداد 6۲3 تاکســیران جهت دریافت تســهیات کم بهره 

با نرخ ســود 18 درصد که بازپرداخت 1۴ درصد آن طبق مصوبه شــورای اسامی شهر از طریق یارانه نوسازی پرداخت و باز 
پرداخت ۴ درصد آن به عهده تاکسیران است، به بانک معرفی شده اند .

مدیر عامل ســازمان مدیریت و نظارت بر تاکسیرانی شهرداری مشهد ادامه داد : 10 درصد متقاضیان نوسازی در سال جاری 
تاکســی خود را دریافت کرده اند، تعداد 350 نفر نیز پرونده دریافت تســهیات خود را تکمیل و برای ۲0۲ تاکســیران پیش 

فاکتور دریافت تاکسی صادر شده است .

اداره کل میراث فرهنگی خراسان رضوی حائز رتبه برتر نماز شد ثبت نام 600 تاکسیران در طرح نوسازی سال جاری

رئیس شورای شهر مشهد در آغاز جلسه علنی شورا مطرح کرد:

تکمیل شهروندسپاری شهرداری تا پایان سال
رئیس شــورای شــهر   

اد
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ی 
عل

ی 
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گفت:  مشــهدمقدس 
فرآیند  خوشــبختانه 
شهروندسپاری تا پایان 
ســال کامل می شود و 
از سال 1۴00  شهروندان 
می توانند امورات خود را با 
تکیه بر بستر الکترونیک و 
در فضایــی ســالم پیش 

ببرند.
به گزارش صبــح امروز، 
محمدرضا حیــدری در آغاز یکصد و دهمین 
جلسه علنی شورای شهر مشهد که با حضور 
نماینده ویژه رئیس جمهــور در حوزه دولت 
الکترونیک برگزار شد، به ذکر مناسبت های 
هفته جــاری پرداخت و ضمن تبریک حلول 
ماه ربیع الاول، ماه مهربانی، رافت و شــادی 
و نشاط امت اســام، اظهارکرد: خوشبختانه 
مجموعه مدیریت شهری برخاسته از شورای 
پنجم، در کنار کارهای ســخت افزاری حوزه 
عمرانی شهری، در بحث فناوری اطاعات و 
شهر هوشمند و برنامه ریزی نیز دستاوردهای 
ارزشمندی کسب کرده و با همکاری شورای 
شهر و کمیسیون ذی ربط عملکرد قابل قبولی 

را شاهد هستیم.
با تبریک یکم آبانماه، روز آمار و برنامه ریزی 
به اعضاء و کارشناســان کمیسیون برنامه و 
بودجه و معاونت برنامه ریزی شهرداری مشهد 
و بــا بیان اینکه عمده اقدامــات این حوزه از 
جنس نرم افــزاری بــوده و در فضای روابط 
درون شهرداری شکل می گیرد که به همین 
خاطر کمتر دیده می شوند و از نگاه مردم دور 
می مانند، گفت: با توجه به رویکرد شــورای 

پنجم شهر مشهد مبنی بر مشهد، شهر امید 
و زندگی و شهر هوشــمند، ظرفیت هایی در 
شــورای شهر و شهرداری بسیج شده است تا 
شاهد خروجی مطلوب باشیم.حیدری با تقدیر 
آقــای مهندس»آل  فداکارانه  از تاش های 
شــیخ« در آغاز راه و همچنین ســرکار خانم 
دکتر »مهربان« که با قوت برنامه های گذشته 
را استمرار می بخشــند، افزود: خوشبختانه در 
افتاده  اتفاقات خوبی  بحث شهروندســپاری 
است؛ در بحث اکوسیستم استارتاپی و اقتصاد 
دیجیتال، کارخانه نوآوری با 10 هزار مترمربع 
مســاحت، ظرف دو ماه آینده به بهره برداری 
خواهد رسید. پروژه ای که 100 میلیاردتومان 
در آن سرمایه گذاری شده تا از جامعه خاق و 

نوآور خود حمایت کنیم.
وی در ادامه با اشــاره به زون فناوری که در 
اطراف کارخانه نوآوری مشهد شکل گرفته تا 
شرکت های فناور در آن محدوده مستقر و از 
امتیازاتی برخوردار شوند، افزود: این محدوده 
به قطب مهمی در حوزه فناوری اطاعات و 
شرکت های دانش بنیان و استارتاپ ها تبدیل 
خواهد شــد؛ زون فناوری، اقدام بسیار مهمی 
برای حفظ چهره های فعال و خاق در شهر 
خواهد بود تا از این طریق مشهد به قطب این 

عرصه تبدیل شود.
کاهش 50 درصدی امضاها و فرم های زائد

حیــدری از کاهش 50 درصــدی امضاها و 
فرم های زائــد با تعریــف فرآیندهای جدید 
خبرداد و گفت: موضوع بعدی که مورد توجه 
قرار گرفته، تدوین برنامــه عملیاتی و برش 
هوشمندسازی آن اعم از برش های سالانه و 
منطقه ای بوده که بدون شک، رصد کردن و 

کنترل نمودن آنها بسیار کارآمد است.

وی با اشــاره به اپلیکیشن »شهرمن«، افزود: 
براساس آمار طی 8 ماه اخیر 1۴0 هزار کاربر 
در این برنامه عضو شده اند؛ آن هم در شرایطی 

که از تبلیغات مناسب برخوردار نیست.
حیدری با بیان اینکه خدمات زیادی روی این 
برنامه قرار گرفته که شــهروندان می توانند از 
آن بهره ببرنــد، گفت: تمامی این موفقیت ها 
ناشی از روحیه تعامل و هم افزایی در مدیریت 
شهری و همچنین بهره گیری از ظرفیت های 

ملی است.
رئیس شــورای شــهر مشــهد خاطرنشان 
کرد: امیدواریم همــکاران حوزه برنامه ریزی 
شــهرداری با انگیــزه و عشــق و فداکارانه 
برنامه هایی که شروع شده را به پایان برسانند؛ 
خوشبختانه فرآیند شهروندســپاری تا پایان 
سال کامل می شــود و شــهروندان از سال 
1۴00 می توانند امورات خود را با تکیه بر بستر 

الکترونیک و در فضایی سالم پیش ببرند.
تبریک به استاندار 

رئیس شورای شهر مشــهد در ادامه با اشاره 
به تصمیم گیری اخیر هیات دولت درخصوص 
انتخاب اســتاندار خراسان رضوی، گفت: ابتدا 
شایسته است که انتصاب آقای رزم حسینی به 
ســمت وزیر صنعت، معدن و تجارت تبریک 
عرض کنیم؛ در دوره مدیریت ایشان همکاری 
و تعامل بسیار خوبی بین استانداری و مدیریت 
شهری مشهد برقرار بود و اتفاقات خوبی نیز به 
برکت همین رویکرد هم  افزایی و هم آوایی در 

شهر و حوزه های مختلف شاهد بودیم.
حیدری با آرزوی توفیق برای »محمدصادق 
معتمدیان«، اســتاندار جدید استان خراسان 
رضوی، اظهارکرد: امیدواریم ایشــان هم در 
مجموعه خدمت به مردم اســتان و زائران و 

مجــاوران بارگاه منور رضوی موفق باشــند؛ 
مدیریت شهری مشهد نیز همچون گذشته در 
خدمت و کنار دولت و استانداری و سایر نهادها 
و دستگاه ها برای پیشبرد اهداف نظام مقدس 
جمهوری اسامی و ارائه خدمات و تقویت امید 

و اعتماد و ایجاد آرامش در شهر خواهد بود.
کرایه قطارشهری مشهد متغیر شد

لایحه سیاست کسر کرایه بلیت قطار شهری 
مشهد براساس مســافت، به تصویب رسید. 
براساس این لایحه به شهرداری مشهد اجازه 
داده می شود تا با رعایت بودجه مصوب، نسبت 
به پیاده سازی سیاست کســر کرایه بلیت بر 
مبنای مدل ترکیبی تعداد ایستگاه طی شده، 
ناحیه، زمان و طرح تکریم اجتماعی اقدام کند.
تقدیر از زحمات مدیریت شهری مشهد 

هم چنین در این جلسه ستار هاشمی معاون 
نــوآوری و فناوری وزارت ارتباطات و فناوری 
اطاعات ضمن تشــکر از زحمات مدیریت 
شهری مشهد در بحث توســعه پلتفرم های 
مختلفی که در دســتورکار داشــته اســت، 
اظهارکرد: مشهدمقدس، به برکت وجود بارگاه 
منور رضوی، شهری به وسعت تمام ایران بوده 
و شایسته اســت که در حوزه فناوری بعنوان 

الگویی برای همه شهرهای ایران باشد.
او  بــا بیان اینکه یکــی از کارکردهای حوزه 
آی ســی تی افزایش بهره وری اســت و اگر 
بتوانیــم هزینه صرفه جویــی حاصل از این 
بهره وری را احصا و مشارکت بخش خصوصی 
و شرکت های دانش بنیان را جلب کنیم تحول 
دیجیتــال به معنای واقعی را رقم خواهیم زد، 
تصریح کرد: در مشــهد نیــز این پیام تحول 
دیجیتال به خوبی شنیده شده و در دستور کار 

قرار گرفته است.

 نظارت هوشمند بر ساخت وساز در 
حریم شهر با تصویر برداری هوایی

هم چنین در این جلســه مدیرعامل سازمان 
فاوا شهرداری مشهد گفت: در راستای نظارت 
و جلوگیری از ســاخت وساز در حریم مشهد، 
تصویربــرداری از 86 هزار هکتــار، از حریم 
مشهد با استفاده از پهپاد به صورت سه بعدی 

انجام شده است.
 محمد جــواد رجائیان  با ارائه گزارشــی از 
اقدامات انجام شــده در حوزه شهر هوشمند 
افــزود: یکی از اولویت هایی که در دســتور 
کار قرارگرفت نظارت برحریم شهر مشهد به 
صورت هوشمند با استفاده از پهپاد و تجهیزات 

الکترونیک و پیشرفته بود.
وی تصریح کرد: در ادامه این کار و با حمایت 
های شهردار و شورای شهر، مقدمات نظارت 
هوشــمند و همچنین تصویربرداری پاناروما 
برای کل شــهر فراهم شده است.رجائیان، با 
اشاره به اینکه شــورای پنجم شهر مشهد با 
رویکردی علمی، موضوع هوشمندسازی شهر 
را در دستورکار خود قرار داده است، خاطرنشان 
کــرد: برهمین اســاس، اقدامــات زیربنایی 
مختلفی برای رســیدن به اهداف مدنظر در 
تحقق شهر هوشمند، در بخش زیرساخت های 
فیزیکی، ســخت  افزاری و نرم افزاری شکل 

گرفته است.
وی در ادامــه با اشــاره به مصوبه شــورای 
شــهر درخصوص، مکلف شدن شهرداری به 
سه  بعدی ســازی نقشه های مناطق توس و 
ثامــن، اظهارکرد: در کنار اجرای این مصوبه، 
5 اقدام شاخص و مهم دیگر نیز در دستورکار 
 سازمان فاوا قرار گرفت که در کشور کم  نظیر

 هستند.

تغییر رویکرد گردشگری خراسان رضوی از تعطیلی به تشدید رعایت پروتکل های بهداشتی
معاون گردشــگری اداره کل میراث فرهنگی، گردشــگری 
و صنایع دستی خراســان رضوی گفت: »رویکرد کشورهای 
گردشــگر پذیر در مواجــه با پذیرش مســافر تغییر کرده و 
به جای تعطیلی، تعامل، مدارا و تشــدید رعایت پروتکل های 

بهداشتی انجام می شود.«
به گزارش صبح امروز، یوســف بیدخوری افــزود: »امروزه 
توصیه سازمان جهانی گردشــگری)UNWTO( و سازمان 
جهانی بهداشــت)WHO( رعایت هر چه بیشتر پروتکل ها 
بهداشتی، فاصله گذاری اجتماعی واحد آزمایش های پی سی 
آر از مسافران است و دیگر برنامه قرنطینه و بستن مسیرهای 
تردد مردم و تعطیلی کسب وکارها کم کم به فراموشی سپرده 

می شود.« 
او ادامــه داد: »اگر بخواهیم برای همیشــه و تا زمان از بین 
رفتن کرونا که هنوز مشــخص نیســت چه زمانی باشــد، 
واحدهای اقامتی و تأسیســات گردشگری را تعطیل کنیم به 
این امید که ویروس کرونا از بین برود و مجدد فعالیت را آغاز 
کنند امری نشدنی اســت و معیشت دست اندرکاران صنعت 

گردشگری دچار چالش خواهد شد.«
بیدخوری تصریح کرد: »هم چنیــن صدمات جبران ناپذیری 
به ســرمایه های مالی و انسانی حوزه گردشگری وارد خواهد 

شد.«
معاون گردشــگری اداره کل میراث فرهنگی، گردشگری و 
صنایع دستی خراســان رضوی گفت: »اگر بخواهیم اقتصاد 
کشور را احیا کنیم قطعاً مسیر گردشگری راحت ترین مسیر و 

پیش ران توسعه در دوران پساکرونا خواهد بود.«

بیدخوری بابیان این که حفظ سامت مردم در اولویت ما نیز 
قرار دارد، اظهار کرد: »بر اســاس بررسی های صورت گرفته 
از سوی ستاد پیشگیری و مقابله با کرونا در استان، بیشترین 
رعایت پروتکل های بهداشــتی بعد از بیمارستان ها و مراکز 

درمانی در واحدهای اقامتی  انجام می شود.«
او با اشــاره به مطلوب بودن شــرایط تأسیسات گردشگری 
اســتان ازنظر رعایــت پروتکل های بهداشــتی تأکید کرد: 
»وضعیــت رعایت پروتکل های بهداشــتی اباغی توســط 
دستگاه های نظارتی به صورت مستمر مورد کنترل و ارزیابی 

قرارمی گیرد.«
معاون گردشــگری اداره کل میراث فرهنگی، گردشــگری 
و صنایع دســتی خراســان رضوی تصریح کرد: »پروازهای 
داخلی و خارجی دوباره از ســر گرفته شــده است و در حال 
حاضر پروازهای ایرانی به مقصد برخی از کشورهای اروپایی 
خصوصاً آلمان ازجمله شهرهای کلن و هامبورگ از  مهرماه 

جاری انجام می شود.«
بیدخــوری گفــت: »هم چنین بر اســاس اعــام معاونت 
و  گردشــگری  فرهنگــی،  میــراث  وزارت  گردشــگری 
صنایع دســتی، نحوه ورود گردشــگران خارجی به کشور در 
حال بررســی اســت و به زودی در این زمینه تصمیم گیری 

خواهد شد.«
او افــزود: »با توجه بــه تغییر رویکرد قرنطینــه، توافق نامه 
مســافرت گروهی بدون روادید بین ایران و روسیه به زودی 
نهایی خواهد شــد که آن هم در همین راستا صورت گرفته 

است.«

معاون گردشــگری اداره کل میراث فرهنگی، گردشگری و 
صنایع دستی خراسان رضوی درباره وضعیت پذیرش مسافر 
در خراسان رضوی اظهار کرد: »در سه روز پایانی  ماه صفر 
درصد اشــغال واحدهای اقامتی فعال اســتان به 30 درصد 
رســید که البته به دلیل مسدود شدن مســیرهای ارتباطی 
و جلوگیری از ورود وســایل نقلیه شــخصی نسبت به پیش 
بینی های انجام شــده برای این ایــام 10 درصد کمتر بوده 

است.«
او درباره جزئیات اشــغال در واحدهــای اقامتی در این ایام 
اظهار کرد: »درصد اشغال اتاق در هتل های فعال 35 درصد، 
هتل آپارتمان ها 36 درصــد، مهمان پذیرها ۴3 درصد، خانه 

مسافرها ۲3 درصد، بوم گردی ها 5 درصد بوده است.«
معاون گردشــگری اداره کل میراث فرهنگی، گردشگری و 
صنایع دستی خراسان رضوی یادآور شد: »با توجه به تعطیلی 
حدود 75 درصد از واحدهای اقامتی استان چنانچه بخواهیم 
درصد اشغال اتاق در واحدهای اقامتی را نسبت به کل واحدها 
محاســبه کنیم میانگین درصد اشــغال کل واحدها در این 
روزها حدود 7.5 درصد بوده اســت که به تفکیک  اشــغال 
در هتل ها 8.75، هتل آپارتمان ها 11.5 درصد، مهمان پذیران 
10.75 درصد، خانه مســافرها 5.75 درصــد و بومگردی ها 

1.۲5 درصد بوده است.«
بیدخــوری افزود: »بــا توجه به عدم تراکــم مهمانان مقیم 
واحدهای اقامتی و با توجه به رعایت پروتکل های بهداشتی 
مربوطــه مشــکل خاصی ازنظر شــیوع بیمــاری کرونا در 

تأسیسات گردشگری وجود ندارد.«

بیدخوری درباره اقدامات انجام شده برای جبران خسارت به 
مصوبات جدید ستاد ملی مبارزه با بیماری کرونا در حمایت از 
بخش های آسیب دیده گردشگری و صنایع دستی اشاره کرد 
و گفت: »امهال بازپرداخت تسهیات بانکی که قباً دریافت 
شــده تا پایان ســال 99، امهال حق بیمه سهم کارفرمائی 
تا پایان ســال 99، امهال هزینه های مالیاتی سررسید 99 تا 
پایان امسال، امهال هزینه های مصارف برق و آب و گاز طی 
ســال 99 تا پایان امســال، موافقت با پرداخت تسهیات به 
کسب وکارهای آســیب دیده گردشگری با محوریت بنگاه ها، 
تصویب شده است که امیدواریم با اجرایی شدن این مصوبات 
در دســتگاه های مرتبط، بخشی از مشــکات پیش آمده در 
خصوص تداوم فعالیت های تأسیســات گردشــگری جبران 

شود.«
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حمله تند سعادتمند به هادی طباطبایی!

استقلال را با 
هوادارانش تنها 
بگذارید

بعد از یک ســال و نیم انتقادهای بی اساس و 
بی منطق هادی طباطبایــی، یکبار می خواهم 

جوابش را برای همیشه بدهم.
به گزارش »ورزش ســه«، احمد سعادتمند در 
یک مصاحبه جنجالی بــه صحبتهای هادی 
طباطبایی دروازه بان سابق آبی ها واکنش نشان 
می دهد. این اولین مصاحبه او بعد از ســکوت 
دو ماهه ایســت که در پیش گرفته. سعادتمند 
می گوید تنها هدفش از این مصاحبه پاسخ به 
اتهام های بی اســاس طباطبایی اســت اما در 

آینده به تک تک سئوالات پاسخ خواهد داد.
این گفت وگوی گایه آمیز را بخوانید:

بعضی ها فقط کارشان انتقاد کردن است
متاسفانه برخی از دوستان  خود را از متعصبان 
استقال می دانند و کارشان فقط انتقاد کردن 
است ، ماندم که چه زمانی برای عشق ورزیدن 
به ایــن باشــگاه و هوادارانش دارنــد؟ آقای 
طباطبایی شــما که خود را استقالی می دانید 
و به دنبال کمک به اســتقال هســتید بهتر 
اســت که مردم عزیزمان و هواداران بدانند، در 
این فصل به شــما پیشنهاد دادم که به عنوان 
سرپرســت به استقال بیاید اما قبول نکردید، 
پیشنهاد دادم  معاون ورزشی باشگاه شوید باز 
هم قبول نکردید، مگر شــما هدفتان کمک 
نبود؟مگر عاشق استقال نبودید؟ شما هدفمان 
کمک به اســتقال نبود، هدف شما این است 
که در استقال یا مدیرعامل شوید یا سرمربی. 
مــن حاضر بودم میز مدیریت را هم به شــما 
بدهم تا به اســتقال کمک کنید  اما  شــما 

خودتان هم نمی دانید چه می خواهید.
آقای طباطبایی انسانیت را سرلوحه کار  

خود قرار دهید
من انســان بدی بــودم و از من انتقاد میکنید 
ایرادی ندارد. شــما از کسی نشده انتقاد بیجا 

نکنید از مربی ها تا اســطوره ها تا مدیران تا 
هرکسی که در استقال پستی می گیرد انتقاد 
می کنید هروقت استقال نتیجه می گیرد به 
ســفر می روید و هروقت وارد بحران می شود 
در تمام شبکه های تلویزیونی  حاضر می شوید 
و جوری از شــرایط فنی و کلی استقال انتقاد 
می کنید که دشمنان استقال اینگونه نقدش 
نکنند،شفر مربی بدی بود، استراماچونی مربی 
بی عرضه ای  بود، اینها حرف های شماســت. 
نتیجــه نگرفت. هیچ  اســتراماچونی 5هفته 
اســتقالی ای از او انتقاد نکرد جز شما ،همان 
استراماچونی بهترین مربی استقال شد و نتایج 
خیلی خوبی کسب کرد. اما شما به او هم رحم 
نکردید در حالی که می دیدید آرامش استقال 
از هر چیزی مهم تر است. از دید شما چه کسی 
خوب است؟ یکبار برای همیشه  بگویید تا مردم 
بدانند. شــما از همه انتقاد می کنید به بزرگ و 
کوچک رحم نمی کنید ، هم دوره های خودتان 
یا مدیران فرقی نمی کند. به همه انتقاد های 
بی اســاس را ربط می دهید. آقای طباطبایی 
روی خودتان کار کنید و ادای متعصب ها را در 
نیاورید. انسانیت را سرلوحه کار  خود قرار دهید. 
مردم ما و هواداران استقال با هوش تر از آن 
هستند که شما با سیاه بازی و ادا های تکراری 
و پوچ و سیاســت های نخ نما و پوسیده  نمی 

توانید هواداران استقال را گول بزنید.
آقای طباطبایی در لیگ دو هم موفق 

نبودید
شما ســرمربی تیم داماش گیان بودید و این 
تیم از پرهزینه ترین تیم های لیگ ۲ بود و شما 
به عنــوان مربی اختیار تام داشــتید و هزاران  
هوادار عاشــق گیانی پشت سر شما بودند و 
مدیرعامل با تمام توان در کنار شــما ایستاد و 
هزینه های زیادی  کرد. اما شــما با همه آن 

امکانات نتوانستید داماش را به موفقیت برسانید 
و بــا این تیم که یکی از تیــم های پر هوادار 
اســت در نهایت در لیگ دو هم موفق نبودید 
و بــا این تیم صعود نکردید و پس از آن نیز تا 
کنون حتی از لیگ دو هم پیشنهادی نداشتید . 
برای همین تن به حضور در هر برنامه ای می 
دهید و منتقد غیر منطقی  هر مربی یا اسطوره 
یا مدیری که در استقال کار می کند هستید. 
شمایی که حتی تا به امروز پس از عدم موفقیت 
با تیم شهرتان از لیگ سه هم پیشنهاد نداشتید.

این نمایش های عوام فریبانه را تمام 
کنید

آقــای طباطبایی مردم ما باهوش هســتند. این 
نمایــش های عوام فریبانه  را تمام کنید . من به 
عنوان یک انســان   به شما توصیه می کنم اول 
تصمیم خود را بگیرید که می خواهید مدیرعامل  
باشید  یا  در کارهای فنی مشارکت کنید. دوم به 
کاس های  مربیگری پیشرفته  بروید و پس از 
آن از یک جایی مثل لیگ سه اگر پیشنهاد داشتید 
کار خودتان را شــروع کنیــد در غیر این صورت 
به جای تــکان دادن بیش از حد زبانتان کمی از 
فکرتان ســود ببرید و تفکر کنید و قلب خود را 
بزرگ کنید و صبور باشــید تا به موفقیت برسید 
مثل مربیان خوب استقالی مانند مهدی پاشازاده 
که چندین قهرمانی در لیگ دو صعود به لیگ یک 
دارد و یا  رســول خطیبی که با چند تیم به لیگ 
برتر صعود کرده است یا جواد نکونام که موفقیت 
های او با نساجی و فولاد بر کسی پوشیده نیست  
و علی منصوریان که تداوم موفقیت هایش با نفت 
تهران او را به اســتقال رساند و  محمود فکری 
عزیز که الان سرمربی استقال است و با چند تیم 
لیگ یکی نتایج بسیار خوبی را کسب کرد و پس 
از آن نیز با نساجی توانست در لیگ برتر بزرگی 
کند.  شــما تا به حال دیده اید که آقایان فکری ، 

نکونام و کسانی که اسم بردم  از همه انتقاد کنند 
یا فقط ادای متعصب ها را در بیاورند؟ نه آن ها به 
دنبال آرامش تیم محبوبشان هستند و در شرایط 
ســخت به کمک تیم می آیند. آن ها بیشــتر از 
اینکه به فکر دیده شدن باشند به فکر کار کردن 
در تیم هایشان هستند چون آن ها بیکار نیستند.

استقلال را با هوادارانش تنها بگذارید
آقای جواد نکونام به فکر کار و  رشد است. او با 
فولاد  نتایج خوبی گرفته و با نساجی به  لیگ 
برتر صعود کرده، رســول خطیبی با آلومینیوم 
اراک به لیــگ برتر آمده و قبل تر از آن نتایج 
خوبی با ماشین سازی در لیگ برتر کسب کرده 
آیا دیده اید کــه قلعه نویی با آن همه موفقیت 
از همــه انتقاد کند؟ اگر هم این کار را کرده بر 
پایه اصول و منطق بوده اســت. تکلیفتان را با 
خودتان مشــخص کنید. اگر می خواهید مدیر 
شوید  من کمک می کنم. شما معاونت ورزشی 
استقال را هم قبول نکردید چون هدفتان فقط 

تخریب است، تخریب به چه قیمت؟
از محمــود فکــری متعصب و تاشــگر هم 
میخواهید انتقاد کنید؟ آقای طباطبایی مردم از 
این همه ادعاهای بی اســاس خسته شده اند. 
این موضوعات هیچ کمکی به اســتقال نمی 
کند. برای شــما در هر تجارتی هستید  آرزوی 
موفقیــت می کنم. اســتقال و هوادارانش را 
تنها بگذارید. اگر می خواهید در کنار استقال 
باشید واقعا کمک کنید و دلسوزانه حضور داشته 
باشــید نه اینکه فقط کارتان  شده تخریب و 
انتقاد های بی اساس  از استقالی که همیشه 

مظلوم است.
آقای طباطبایی فکر جدیدی برای دیده 

شدن بکنید
 هواداران وقتی که شــفر رفت فهمیدند مربی 
خوبی بوده و نتایج موفقیت آمیزی گرفته است 

. شما علیه شفر هم  صحبت کردید. کاش به 
احترام هواداران ســکوت می کردید .مردم ما 
باهوش تر از آن هســتند که سیاه نمایی های 
شما  را باور کنند. بهتر است که فکر  جدیدی 
برای دیده شدن  بکنید. مردم عزیز و هواداران 
خوب و بی نظیر اســتقال بدانیــد که آقای 
طباطبایی زمانی که پیشنهاد معاونت ورزشی 
و سرپرستی استقال به او رسید نه تنها قبول 
نکرد بلکه دنبال مدیرعاملی استقال بود خب 
الان میز مدیرعاملی خالی اســت این گوی و 

این میدان...
 زمان بهترین قاضی است

 در مــورد اتفاقــات پیش آمده در اســتقال 
صحبت های زیادی دارم که به خاطر آرامش 
باشگاه و احترام به کادر فنی جدید و هواداران و 
کشورم فعا سکوت کرده ام اما حق هواداران 
اســت بدانند ،آنها که هواداران واقعی هستند 
می دانند من چه می گویم،خدمات و کارهایم در 
استقال مشخص است و زمان بهترین قاضی 
اســت.من هستم شما هم هســتید همه چیز 
مشخص می شود که چه کسی راست می گوید 
چه کسی دروغ؟ من هم مقابل هواداران سرم 
را پاییــن می اندازم تا آنها قضاوت کنند و من 
با قلبم برای موفقیت اســتقال دعا می کنم.

حاضرم طــرح هایم را در اختیار مدیران بعدی 
بگذارم چرا که  فقط پنج ماه و نیم زمان داشتم 
و یک دنیا مطالبه از قبل و چالش های فراوان 
و کارهای ناصواب حتی از دوستان، اما من یک 
ســری طرح ها برای موفقیت استقال داشتم 
که حاضرم آنها را در  اختیار مدیران آینده این 
باشگاه بگذارم. زیرا من دنبال این نبودم چیزی 
را به نفع خود تمام کنم. چه به نام من باشــد 
چه به نام   کســی دیگر مهم این است که به 
نفع استقال و هوادارانش اتفاق مثبتی رخ دهد.

ورزشگاه فینال لیگ قهرمانان آسیا مشخص شد
طبق اعام روزنامه قطری ورزشــگاه الجنوب در الوکره بــه عنوان میزبان دیدار فینال لیگ 

قهرمانان آسیا در سال ۲0۲0 انتخاب شده است.
به گزارش الوطن، دیدار فینال لیگ قهرمانان آســیا ۲9 آذر در قطر برگزار خواهد شد. فینال 
لیگ قهرمانان آســیا امسال برخاف ســال های قبل به صورت تک بازی و در قطر برگزار 
خواهد شد.پرسپولیس در غرب آسیا توانست به فینال راه پیدا کند این درحالی است که حریف 
این  تیم در شــرق هنوز مشخص نشده است.روزنامه الوطن اعام کرد ورزشگاه الجنوب در 
الوکره که یکی از ورزشــگاه های مدرن و میزبان جام جهانی اســت به عنوان میزبان فینال 
انتخاب شده اســت.این روزنامه قطری نوشت: پرسپولیس منتظر فینالیست شرق آسیا است. 
بازی فینال در ورزشگاه الجنوب در الوکره که یکی از ورزشگاه های میزبان جام جهانی است 

برگزار می شود.

۲00 هزار دلار از مطالبات شفر حواله شد
طبق ادعای رئیس هیئت مدیره باشــگاه استقال، ۲00 هزار دلار از مطالبات وینفرد شفر به 

حساب این مربی حواله شد.
به گزارش تسنیم، اسماعیل خلیل زاده، رئیس هیئت مدیره باشگاه استقال که برای پرداخت 
مطالبات وینفرد شفر، سرمربی آلمانی پیشین استقال به ترکیه سفر کرده است، روز )دوشنبه( 
در صفحه شــخصی اش اعام کرد که ۲00 هزار دلار از مطالبات این مربی را به حســاب او 
حواله کرده اســت.رئیس هیئت مدیره باشگاه اســتقال گفته که از طریق معاونت بین الملل 

باشگاه به وکیل شفر اعام شده مطالبات کامل او در روزهای آینده پرداخت خواهد شد.

جنگ قره باغ برای کشتی گیر ایرانی 
دردسرساز شد

ســنگین وزن ایرانی الاصل تیم ملی کشتی آذربایجان که نتوانست از این کشور رضایت نامه 
بگیرد، در دور برگشت لیگ برتر تیم صبانور کردستان را همراهی خواهد کرد.

به گزارش تســنیم، صباح شــریعتی ســنگین وزن ایرانی الاصل تیم ملی آذربایجان یکی 
از کشــتی گیرانی بــود که تیم صبانور کردســتان قصد داشــت از او در دور رفت لیگ برتر 
کشــتی فرنگی در گروه »ب« اســتفاده کند، اما به دلیل عدم صدور رضایت نامه اش از سوی 

آذربایجانی ها این اتفاق رخ نداد.
جمشید خیرآبادی رئیس هیئت کشتی کردســتان در این باره به خبرنگار ورزشی خبرگزاری 
تســنیم گفت: به خاطر جنگ بین آذربایجان و ارمنســتان، فدراسیون کشتی آذربایجان این 
روزها تعطیل اســت و ما نتوانســتیم رضایت نامه صباح را به خاطــر وضعیت جنگی در این 
کشور از آذربایجانی ها بگیریم. با این وجود مسئله در دور برگشت برطرف شده است و صباح 

شریعتی می تواند برای تیم صبانور کشتی بگیرد.
تیــم صبانور به دلیل ابتای ســه کشــتی گیرش به کرونا، صادر نشــدن رضایت نامه صباح 
شــریعتی و همچنین عقد قرارداد دیرهنگام با هادی ساروی، نتوانست از پنج کشتی گیر نامی 

و سرشناس خود در دور رفت لیگ برتر استفاده کند.

/511اداره کل ثبت اسناد و املاک استان خراسان رضوی
اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک بجستان 

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی
آگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و 
اراضی و ساختمانهای  فاقد سند رسمی . نظر به دستور مواد 1 و 3 قانون تعیین تکلیف 
وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی مصوب 1390/9/۲0 و برابر رای 
شماره 1399603060۲0000119 مورخ 1399/7/6 هیات اول موضوع ماده یک قانون 
مذکور مستقر در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک بجستان  تصرفات  مالکانه و بامعارض 
متقاضی خانم طاهره طائیان به شناسنامه شماره 85 کد ملی 56۲9789597 صادره 
بجستان فرزند نجفعلی در  ششدانگ  یک باب منزل مسکونی  به مساحت ۲7۲/۲9 
متر مربع تمامت پاک ثبتی 68 فرعی از یک اصلی واقع در بخش دو گناباد حوزه ثبت 
ملک بجستان به آدرس : شهرستان بجستان - خیابان امام خمینی 13- کوچه سر پل 
از محل مالکیت 1- آقای نجفعلی طائیان نسبت به ۴ دانگ مشاع از ششدانگ ثبت 
شده ذیل صفحه 1۲5 دفتر دو ۲- بانوزینب عباس طائی نسبت به ۲ دانگ مشاع از 
ششدانگ ثبت شده ذیل صفحه 1۲7 دفتر ۲ محرز گردیده است. لذا به موجب ماده 
اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی و ماده  3 قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی 
13 قانون آئین نامه مربوطه این آگهی در دو نوبت به فاصله 15 روز از طریق این 
روزنامه و محلی / کثیرالانتشار در  شهرها منتشر و در روستاها رای هیات الصاق تا 
از تاریخ  باید  در صورتیکه اشخاص ذینفع به آرای اعام شده اعتراض داشته باشند 
انتشار اولین آگهی و در روستاها از تاریخ الصاق در محل تا دو ماه اعتراض خود را به 
این اداره ثبت محل وقوع ملک تسلیم و رسید اخذ نمایند.  معترض باید  ظرف یک 
ماه از تاریخ تسلیم اعتراض مبادرت به تقدیم دادخواست به دادگاه عمومی محل نماید 
و گواهی دادخواست به اداره ثبت محل تحویل دهد که در این صورت اقدامات ثبت 
موکول به ارائه حکم قطعی دادگاه است و در صورتی که اعتراض در مهلت قانونی 
واصل نگردد یا معترض، گواهی تقدیم دادخواست به دادگاه عمومی محل را ارائه نکند 
اداره ثبت مبادرت به صدور سند مالکیت می نماید و صدور سند مالکیت مانع از مراجعه 
متضرر به دادگاه نیست.  انتشار نوبت اول 1399/7/13 انتشار نوبت دوم 1399/7/۲9

مجید طیبی  ـ رئیس ثبت اسناد و اماک بجستان 
511/2اداره کل ثبت اسناد و املاک استان خراسان رضوی

اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک بجستان 
هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی

آگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و 
اراضی و ساختمانهای  فاقد سند رسمی . نظر به دستور مواد 1 و 3 قانون تعیین تکلیف 
وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی مصوب 1390/9/۲0 و برابر رای 
شماره 1399603060۲0000118 مورخ1399/7/۲ هیات اول موضوع ماده یک قانون 
مذکور مستقر در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک بجستان  تصرفات  مالکانه و بامعارض 
متقاضی خانم معصومه رجائیان به شناسنامه  شماره ۴5 کد ملی 56۲9776۴11 صادره 
بجستان فرزند محمد در ششدانگ یک باب مغازه به مساحت 56/57 متر مربع  قسمتی 
ثبت ملک  گناباد حوزه  دو  در بخش  واقع  اصلی  از یک  فرعی  ثبتی ۴79  از پاکـ  
بجستان از محل مالکیت مشاعی متقاضی به موجب سند 11118 مورخ 1363/3/8 
دفتر خانه ۲7 بجستان ثبت شده ذیل صفحه 83 دفتر اماک جلد 5 محرز گردیده 
است. لذا به موجب ماده 3 قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای 
فاقد سند رسمی و ماده 13 قانون آئین نامه مربوطه این آگهی در دو نوبت به فاصله 
15 روز از طریق این روزنامه و محلی / کثیرالانتشار در  شهرها منتشر و در روستاها 
رای هیات الصاق تا در صورتیکه اشخاص ذینفع به آرای اعام شده اعتراض داشته 
باشند باید از تاریخ انتشار اولین آگهی و در روستاها از تاریخ الصاق در محل تا دو ماه 
اعتراض خود را به این اداره ثبت محل وقوع ملک تسلیم و رسید اخذ نمایند.  معترض 
باید  ظرف یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض مبادرت به تقدیم دادخواست به دادگاه 
عمومی محل نماید و گواهی دادخواست به اداره ثبت محل تحویل دهد که در این 
صورت اقدامات ثبت موکول به ارائه حکم قطعی دادگاه است و در صورتی که اعتراض 
در مهلت قانونی واصل نگردد یا معترض، گواهی تقدیم دادخواست به دادگاه عمومی 
محل را ارائه نکند اداره ثبت مبادرت به صدور سند مالکیت می نماید و صدور سند 
مالکیت مانع از مراجعه متضرر به دادگاه نیست.  انتشار نوبت اول 1399/7/13 انتشار 

نوبت دوم 1399/7/۲9
مجید طیبی  ـ رئیس ثبت اسناد و اماک بجستان 

511/3اداره کل ثبت اسناد و املاک استان خراسان رضوی
اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک بجستان 

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی
آگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی 
و اراضی و ساختمانهای  فاقد سند رسمی . نظر به دستور مواد 1 و 3 قانون تعیین 
تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی مصوب 1390/9/۲0 و 
برابر رای شماره 1399603060۲0000115 مورخ1399/6/۲0 هیات اول موضوع ماده 
یک قانون مذکور مستقر در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک بجستان  تصرفات  مالکانه و 
بامعارض متقاضی آقای محمد موسی زاده بجستانی به شناسنامه شماره 33 کد ملی 
56۲977۴8۴0 صادره بجستان فرزند محمدعلی در ششدانگ یک باب منزل مسکونی 
به مساحت 360 متر مربع تمامت پاک ثبتی 53 فرعی از دو اصلی واقع در بخش دو 
گناباد حوزه ثبت ملک بجستان از محل مالکیت آقای محمدعلی موسی زاده بجستانی 
شهرداری  جنب  تیر  هفت  خیابان  :بجستان  آدرس  به  زاده  سلیم  نساء  ماه  خانم  و 
بجستان محرز گردیده است. لذا به موجب ماده 3 قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی 
اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی و ماده 13 قانون آئین نامه مربوطه این آگهی 
در دو نوبت به فاصله 15 روز از طریق این روزنامه و محلی / کثیرالانتشار در  شهرها 
منتشر و در روستاها رای هیات الصاق تا در صورتیکه اشخاص ذینفع به آرای اعام 
شده اعتراض داشته باشند باید از تاریخ انتشار اولین آگهی و در روستاها از تاریخ الصاق 
در محل تا دو ماه اعتراض خود را به این اداره ثبت محل وقوع ملک تسلیم و رسید 
اخذ نمایند.  معترض باید  ظرف یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض مبادرت به تقدیم 
محل  ثبت  اداره  به  دادخواست  گواهی  و  نماید  محل  عمومی  دادگاه  به  دادخواست 
تحویل دهد که در این صورت اقدامات ثبت موکول به ارائه حکم قطعی دادگاه است 
تقدیم  گواهی  معترض،  یا  نگردد  واصل  قانونی  مهلت  در  اعتراض  که  در صورتی  و 
سند  صدور  به  مبادرت  ثبت  اداره  نکند  ارائه  را  محل  عمومی  دادگاه  به  دادخواست 
مالکیت می نماید و صدور سند مالکیت مانع از مراجعه متضرر به دادگاه نیست.  انتشار 

نوبت اول 1399/7/13 انتشار نوبت دوم 1399/7/۲9
مجید طیبی  ـ رئیس ثبت اسناد و اماک بجستان 

511/4اداره کل ثبت اسناد و املاک استان خراسان رضوی
اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک بجستان 

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی
آگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی 
و ساختمانهای  فاقد سند رسمی . نظر به دستور مواد 1 و 3 قانون تعیین تکلیف وضعیت 
شماره  رای  برابر  و   1390/9/۲0 مصوب  رسمی  سند  فاقد  ساختمانهای  و  اراضی  ثبتی 
1399603060۲000011۴ مورخ 1399/6/۲0 هیات اول موضوع ماده یک قانون مذکور 
مستقر در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک بجستان  تصرفات  مالکانه و بامعارض متقاضی خانم 
به شناسنامه  شماره 170 کدملی 56۲9817833 صادره بجستان  زینب چکنه بجستانی 
فرزند حبیب در  ششدانگ محوطه مشتمل بر ساختمان به مساحت 119۲ متر مربع تمامت 
پاکهای ثبتی 303 فرعی و30۲ فرعی و155 فرعی از یک اصلی واقع در بخش دو گناباد 
حوزه ثبت ملک بجستان به آدرس : شهرستان بجستان - چهارراه انقاب - روبروی پارک 
محیط زیست از محل مالکیت 1- حاج رضا شجاعی در پاک 155 فرعی از یک اصلی 
۲- حبیب چکنه بجستانی در پاک 30۲ فرعی از یک اصلی که چهاردانگ در صفحه ۴65 
دفتر۴ و دو دانگ در صفحه ۲1۴ دفتر15 ثبت شده است 3- حبیب چکنه بجستانی در 
پاک 303 فرعی از یک اصلی که چهار دانگ در صفحه ۴۴1 دفتر ۴ و دو دانگ در صفحه 
۲1۲ دفتر 15 محرز گردیده است. لذا به موجب ماده 3 قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی 
اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی و ماده 13 قانون آئین نامه مربوطه این آگهی در دو 
نوبت به فاصله 15 روز از طریق این روزنامه و محلی / کثیرالانتشار در  شهرها منتشر و 
در روستاها رای هیات الصاق تا در صورتیکه اشخاص ذینفع به آرای اعام شده اعتراض 
داشته باشند باید از تاریخ انتشار اولین آگهی و در روستاها از تاریخ الصاق در محل تا دو ماه 
اعتراض خود را به این اداره ثبت محل وقوع ملک تسلیم و رسید اخذ نمایند.  معترض باید  
ظرف یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض مبادرت به تقدیم دادخواست به دادگاه عمومی محل 
نماید و گواهی دادخواست به اداره ثبت محل تحویل دهد که در این صورت اقدامات ثبت 
موکول به ارائه حکم قطعی دادگاه است و در صورتی که اعتراض در مهلت قانونی واصل 
نگردد یا معترض، گواهی تقدیم دادخواست به دادگاه عمومی محل را ارائه نکند اداره ثبت 
مبادرت به صدور سند مالکیت می نماید و صدور سند مالکیت مانع از مراجعه متضرر به 

دادگاه نیست.  انتشار نوبت اول 1399/7/13 انتشار نوبت دوم 1399/7/۲9
مجید طیبی  ـ رئیس ثبت اسناد و اماک بجستان

511/5اداره کل ثبت اسناد و املاک استان خراسان رضوی
اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک  تربت حیدریه 

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی
و  ثبتی  تکلیف وضعیت  تعیین  قانون  نامه  آئین  ماده 13  و  قانون  ماده 3  موضوع  آگهی 
اراضی و ساختمانهای  فاقد سند رسمی . نظر به دستور مواد 1 و 3 قانون تعیین تکلیف 
وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی مصوب 1390/9/۲0 و برابر رای شماره 
139960306006001688 هیات اول موضوع ماده یک قانون مذکور مستقر در واحد ثبتی 
حوزه ثبت ملک تربت حیدریه تصرفات  مالکانه و بامعارض متقاضی آقای مهدی کنعانی 
فرزند غامرضا به شماره شناسنامه ۲۴19 صادره از تربت حیدریه نسبت به ششدانگ یک 
باب ساختمان به مساحت ۲13/90 متر مربع )دویست وسیزده ونود صدم متر مربع ( قسمتی 
از پاکـ 1۲6 فرعی از اراضی یحیی آباد پاک ۲۲7 اصلی دهستان اربعه واقع در خراسان 
رضوی بخش یک حوزه ثبت ملک تربت حیدریه خریداری مع الواسطه از مالک رسمی سید 
علی اکبر مظلوم  محرز گردیده است. لذا به موجب ماده 3 قانون تعیین تکلیف وضعیت 
ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی و ماده 13 قانون آئین نامه مربوطه این آگهی 
در دو نوبت به فاصله 15 روز از طریق روزنامه محلی و کثیرالانتشار در  شهرها منتشر تا در 
صورتیکه اشخاص ذینفع به آرای اعام شده اعتراض داشته باشند باید از تاریخ انتشار اولین 
آگهی تا دو ماه اعتراض خود را به این اداره ثبت محل وقوع ملک تسلیم و رسید اخذ نمایند.  
معترض باید  ظرف یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض مبادرت به تقدیم دادخواست به دادگاه 
عمومی محل نماید و گواهی دادخواست به اداره ثبت محل تحویل دهد که در این صورت 
اقدامات ثبت موکول به ارائه حکم قطعی دادگاه است و در صورتی که اعتراض در مهلت 
قانونی واصل نگردد یا معترض، گواهی تقدیم دادخواست به دادگاه عمومی محل را ارائه 
نکند اداره ثبت مبادرت به صدور سند مالکیت می نماید و صدور سند مالکیت مانع از مراجعه 

متضرر به دادگاه نیست.
انتشار نوبت اول 1399/7/13 انتشار نوبت دوم 1399/7/۲9 

محمد کاظم باقرزاده ـ رئیس ثبت اسناد و اماک تربت حیدریه
511/6اداره کل ثبت اسناد و املاک استان خراسان رضوی

اراضی و  و  ثبتی  تکلیف وضعیت  تعیین  قانون  نامه  و ماده 13 آئین  آگهی موضوع ماده 3 
ساختمانهای فاقد سند رسمی

برابر رای هیات  موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند 
رسمی مستقر در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک مشهد منطقه پنج تصرفات مالکانه بامعارض 
متقاضی آقای سید محمد حسینی مایوان فرزند یداله به در ششدانگ یک باب خانه به مساحت 
156/16  متر مربع قسمتی از پاک 60 فرعی از16  اصلی بخش 9  واقع در مهرآباد10 بعد از 
چهار راه دوم پاک 11 متعلق به خود متقاضی ) سهم مشاعی خودش ( محرز گردیده است. 
لذا به منظور اطاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهی می شود در صورتی که 
اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند می توانند از تاریخ انتشار 
اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید، ظرف مدت 
یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض، دادخواست خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایند. بدیهی است 
در صورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد 

شد. م.الف639 تاریخ انتشار نوبت اول: 1399/7/۲9. تاریخ انتشار نوبت دوم: 1399/8/1۴
حمیدرضا افشار ـ رئیس ثبت اسناد و اماک منطقه پنج مشهد

511/7اداره کل ثبت اسناد و املاک استان خراسان رضوی
اراضی و  و  ثبتی  تکلیف وضعیت  تعیین  قانون  نامه  و ماده 13 آئین  آگهی موضوع ماده 3 

ساختمانهای فاقد سند رسمی
برابر رای هیات  موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند 
رسمی مستقر در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک مشهد منطقه پنج تصرفات مالکانه بامعارض 
متقاضی خانم اشرف زوار عشق آباد فرزند کریم بخش در ششدانگ اعیان یک باب خانه به 
مساحت  ۲66 متر مربع قسمتی از پاک  ۴9  اصلی بخش 9  واقع در گلشهر شهید آوینی 
1 سه راهی آخر سمت چپ پاک 58 اعیان متعلق به خود متقاضی و عرصه موقوفه میرزا 
محمد محسن رضوی محرز گردیده است. لذا به منظور اطاع عموم مراتب در دو نوبت به 
فاصله 15 روز آگهی می شود در صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی 
اعتراضی داشته باشند می توانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به 
این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید، ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض، دادخواست 
خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایند. بدیهی است در صورت انقضای مدت مذکور و عدم 
وصول اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد. م.الف 635 تاریخ انتشار نوبت 

اول: 1399/7/۲9. تاریخ انتشار نوبت دوم: 1399/8/1۴
حمیدرضا افشار ـ رئیس ثبت اسناد و اماک منطقه پنج مشهد

511/8اداره کل ثبت اسناد و املاک استان خراسان رضوی
آگهی موضوع ماده 3 و ماده 13 آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی 

و ساختمانهای فاقد سند رسمی
برابر رای هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی 
مستقر در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک مشهد منطقه پنج تصرفات مالکانه بامعارض متقاضی آقای 
محسن اخروی فرزند رمضانعلی در ششدانگ یک باب انبار به مساحت 500 متر مربع قسمتی از 
پاک  50  اصلی بخش  9 واقع در بلوار شهید آوینی - آوینی 59 خریداری از مالک رسمی آقای 
علی اصغر راستگو محرز گردیده است. لذا به منظور اطاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 15 
روز آگهی می شود در صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته 
باشند می توانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و 
پس از اخذ رسید، ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض، دادخواست خود را به مراجع قضایی 
تقدیم نمایند. بدیهی است در صورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات 
سند مالکیت صادر خواهد شد. م.الف633 تاریخ انتشار نوبت اول: 1399/7/۲9. تاریخ انتشار نوبت 

دوم: 1399/8/1۴
حمیدرضا افشار ـ رئیس ثبت اسناد و اماک منطقه پنج مشهد

511/9اداره کل ثبت اسناد و املاک استان خراسان رضوی
اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک مشهد منطقه پنج 

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی
اراضی و  نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و  آئین  آگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 
برابر رای شماره 139960306۲7100۲059 هیات اول موضوع   . ساختمانهای  فاقد سند رسمی 
ثبتی  واحد  در  فاقد سند رسمی مستقر  و ساختمانهای  اراضی  ثبتی  تکلیف وضعیت  تعیین  قانون 
الهه غامی درح  حوزه ثبت ملک مشهد منطقه پنج تصرفات مالکانه بامعارض متقاضی  خانم 
فرزند محمد رضا به شماره شناسنامه 6515۲ صادره از مشهد در ششدانگ اعیان یک  باب خانه به 
مساحت ۲08/۲9 متر مربع قسمتی از پاک 69  اصلی بخش  9 واقع در خیابان عبادی - فاطمیه 
36 پاک 106 اعیان متعلق به خود متقاضی و عرصه موقوفه میرزا محمد محسن رضوی محرز 
گردیده است. لذا به منظور اطاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهی می شود در 
صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند می توانند از تاریخ 
انتشار اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید، ظرف مدت 
یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض، دادخواست خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایند. بدیهی است در 
صورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد. 

م.الف6۴1 تاریخ انتشار نوبت اول: 1399/7/۲9. تاریخ انتشار نوبت دوم: 1399/8/1۴
حمیدرضا افشار ـ رئیس ثبت اسناد و اماک منطقه پنج مشهد

511/10اداره کل ثبت اسناد و املاک استان خراسان رضوی
آگهی موضوع ماده 3 و ماده 13 آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی 

و ساختمانهای فاقد سند رسمی
برابر آرای هیات  موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی 
مستقر در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک مشهد منطقه پنج تصرفات مالکانه بامعارض متقاضی آقای 
قاسم علی پور فرزند عباس در ششدانگ یک باب خانه که در 3 قسمت منجر به صدور رای گردیده 
اول ودوم بصورت اعیان قسمتی از  ساختمان به مساحتهای ۴1/93 مترمربع و 18/07 مترمربع از 
پاک ۴135 فرعی از 3  -اصلی بخش 9 اعیان متعلق به خود متقاضی و عرصه موقوفه سادات 
رضوی  میباشد بصورت عرصه و اعیان به مساحت 36/78 مترمربع از پاک 83 فرعی از 10 اصلی 
به مساحت  با دو قسمت دیگر ساختمان جمعا  ماشااله سمزقندیان که  بانو  از  بخش 9 خریداری 
96/78 مترمربع تشکیل یک باب منزل را میدهند . واقع در مطهری شمالی 35 پاک 155 محرز 
گردیده است. لذا به منظور اطاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهی می شود در 
صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند می توانند از تاریخ 
انتشار اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید، ظرف 
مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض، دادخواست خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایند. بدیهی 
است در صورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد 
شد. ضمنا صدورسند مانع از مراجعه متضرر به دادگاه نمی باشد.  م.الف637 تاریخ انتشار نوبت اول: 

1399/7/۲9. تاریخ انتشار نوبت دوم: 1399/8/1۴
حمیدرضا افشار ـ رئیس ثبت اسناد و اماک منطقه پنج مشهد

 مفقودی
برگ سبز و سند کمپانی خودرو سواری پراید مدل 1386 به شماره پاک 36 ایران 1۲۲ ی 36  
به شماره موتور 1980118 و شماره شاسی 1۴1۲۲86111763 به اویس برزگر مفقود گردیده و از 

درجه اعتبار ساقط می باشد.
مفقودی

برگ سبز و سند کمپانی خودرو سواری پراید مدل 1383 به شماره پاک 1۲ ایران 356 ی 53  به 
شماره موتور 00657660 و شماره شاسی S1۴1۲۲83۲00953 به محمدعلی ثروتی فریمانی مفقود 

گردیده و از درجه اعتبار ساقط می باشد.
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آیت الله مقتدایی: حرف های ذوالنور مورد تایید بزرگان قم 
نیست

نائــب رئیس جامعه مدرســین حــوزه علمیه قم با بیــان این که 
حرف هــای اخیر مجتبی ذوالنــور، نماینده قــم در مجلس مورد 
تأییــد بزرگان قم نیســت، گفت: او هتک حرمــت آقای روحانی 
رئیس جمهــور را کرده که این زیبنده نیســت. آیت الله مقتدایی با 
اشــاره به اظهارات اخیر یکی از نمایندگان قم در مجلس شورای 
اسامی در خصوص اعدام آقای روحانی رئیس جمهور گفت: این 
حرف ها به هیچ وجه مورد تأیید بزرگان و علما نیســت. این استاد 
خارج فقه حوزه علمیه قم افزود: این حرف ها قابل قبول نیســت، 
چون هتک حرمت یک مؤمن، به هیچ وجه زیبنده نیست. آیت الله 
مقتدایی در پاســخ به این که آیا آقای ذوالنور هتک حرمت آقای 
روحانی رییس جمهور را کرده است، گفت: بله؛ هتک حرمت کرده 
است و این کار زیبنده نیست؛ البته ممکن است اعتراض و اشکال 
به آقای روحانی وارد باشــد؛ اما این جور حمله کردن و پاسخ دادن 
مصلحت نیســت. نائب رئیس جامعه مدرسین حوزه علمیه قم، با 
بیان این که ســخنان اخیر مجتبــی ذوالنوری نماینده قم در مورد 
آقای روحانــی رئیس جمهور، مورد تأیید بزرگان و علما نیســت، 
گفت: اعتراض به آقای روحانی وارد اســت، ولی این جور صحبت 

کردن به هیچ وجه مورد تأیید نبوده و نیست.

صداوسیما تیشه به ریشه موسیقی سنتی ایران زده است
هانــا کامکار خواننده و نوازنده گــروه »کامکارها« یکی از دلایل 
اساســی در شــناخته نشــدن بزرگان موســیقی ایران در سطح 
بین المللی را نبود شناخت مردم ایران از آن بزرگان دانست و گفت:  
صداوســیما آن گونه که باید در این زمینه فعالیت نمی کند؛  گویی 
با هنر ایران دشــمن اســت و تیشه به ریشــه این هنر زده. کدام 
عامل یا عوامل باعث شــده اند معرفی هنرمنــدان ایرانی به دیگر 
کشــورها به درستی انجام نشــود؟ هانا کامکار، خواننده و نوازنده 
گروه »کامکارها« درباره چرایی این مســاله گفت: مشکل اساسی 
صداوسیماست. این رسانه گویی با هنر ایران دشمن است و تیشه 
به ریشــه هنر زده. به نظر می رســد آنها می خواهند هنر درســت 
را نابــود کرده و هنر نادرســت را پرورش دهنــد؛ این بزرگ ترین 
مشکل است. تا صداوســیما درست نشود و سیستمش تغییر نکند 
هیچ چیزی درست نمی شود. به گفته کامکار، یکی از دلایل اینکه 
بسیاری از کودکان و بزرگسالان در ایران، ارتباط خوبی با موسیقی 
برقرار نکرده اند، عملکرد صداوسیماست که مردم نمی توانند ساز را 

ببینند و آن را بشناسند.

رییس پلیس تهران: در اجرای امنیت اخلاقی فحش و کتک 
می خوریم اما کوتاه نمی آییم

فرمانــده انتظامی تهران بزرگ افزود: همــان میزانی که ما برای 
زینب )س( اشــک می ریزیم وظیفه و رســالت ما، عمل و اقدام 

زینبی اســت، هیچ گاه هم در این زمینه ناامید نشــده و میدان را 
خالی نخواهیم کرد تا افــرادی بیایند و امنیت اخاقی جامعه را نا 
امن کنند. وی افزود: دشــمنان به همان میزان که برای مشکات 
اقتصادی و ناامنی در کشور تاش می کنند، به همان میزان هم به 
دنبال ترویج فرهنگ بی بند و باری هستند؛ اما ما هم از مسیرمان 
کوتاه نمی آییم و در این راه فحش می خوریم، کتک می خوریم و 
تهمت ها را می پذیریم اما کوتاه نمی آییم، همان که امام حســین 
)ع( در این راه با خانواده اش به میدان رفت و تمام ســختی ها را 
پذیرفت. به تعبیر ســردار عزیزمان سلیمانی ما ملت شهادتیم من 
می دانم کــه چه برخوردی با ماموران زن امنیت اخاقی و همین 
طور همکاران آقا می شــود؛ اما ما کوتاه نمی آییم و در تمام ابعاد 
امنیت را تامین خواهیم کرد. سردار رحیمی در خاتمه تاکید کرد که 

حفظ ارزش های اسامی باید اولویت پلیس باشد.

حکم مهدی محمودیان تایید شد
حکم پنج ســال زندان مهدی محمودیان عینا در شعبه 36 دادگاه 

تجدید نظر، تایید و امروز رسما اباغ شد./منبع: امتداد

سردار جلالی: به بندر شهید رجایی و مس سرچشمه حمله 
سایبری شد

سردار جالی، رییس سازمان پدافند غیرعامل در پاسخ به اینکه ما 
در سال اخیر چند حمله سایبری به ایران انجام شده، گفت: گاهی 
نفوذ سایبری هم حمله ســایبری خوانده و این باعث می شود که 
آمارها مثاً بالا برود، ولی سطح یکم تهدیدات که بسیار کم ارزش 
است، تعداد بالایی دارد و شاید به روزی 30 یا ۴0 هزار مورد برسد 
و سیســتم های بومی که برای آن در کشــور ساخته ایم به صورت 
نرم افزاری با آن مقابله می کند. جالی افزود: تهدیدات سطح دوم 
هم داریم که زیرساخت ها را مورد برخورد قرار می دهد ولی موجب 
نابودی آن زیرساخت نمی شود و اتفاقاتی که در بندر شهید رجایی 
و مس سرچشمه رخ داد، از جمله اینان است ولی در سطح سوم که 
توام با تخریب بوده را در سال گذشته حدود دو یا سه مورد داشتیم 
و با آن مقابله کردیم؛ اما در ســال اخیر در حوزه هســته ای تهدید 

سایبری جدی نداشته ایم.

کنایه معنادار عطاءالله مهاجرانی به ذوالنوری و دیگر طراحان 
استیضاح روحانی

 وزیر ارشــاد دولت اصاحات به طرح استیضاح روحانی که توسط 
مجتبــی ذوالنوری مطرح شــده بود، واکنش نشــان داد. عطاءالله 
مهاجرانی در توئیتی به طرح اســتیضاح روحانی که توسط مجتبی 
ذوالنوری مطرح شــده بود، واکنش نشــان داد و نوشت: »بدیهی 
است طرح استیضاح رئیس جمهور هیاهوست. از ۴۴ امضا، 11 نفر 
امضای خود را پس گرفته اند. دست کم به 96 امضا نیاز است. رای 
به استیضاح هم به رأی دو سوم نمایندگان نیاز دارد. مثل استیضاح 

وزیر نیســت که اکثریت مطلق لازم است. تا بخواهند به 96 امضا 
برســند. نوبت بحث بودجه اســت و فرصت تمام!« وی در توئیتی 
دیگر نوشت: »اگر به هر دلیل اســتیضاح از جیب ذوالنوری، روی 
میز قالیباف قرار گیرد و مطرح شود. فرصتی برای مجلس و روحانی 
خواهد بود تا درباره مهمترین مســائل کشور بحث کنند. به عنوان 
تجربه ممتاز استیضاحم در مجلس را تجربه ای ماندگار می دانم، از 

استیضاح کنندگان ممنونم. درود بر کارگردان و مباشران!«
 

محسن هاشمی قیدِ شورای شهر 1۴۰۰ را زد
 رئیس شــورای شــهر تهران درباره حضور یــا عدم حضورش در 
انتخابات آتی شــورای شــهر تهران در ســال آینده گفت: بنایی 
برای حضور در انتخابات ندارم و این تصمیم قطعی است.محســن 
هاشــمی در گفتگو با تســنیم، با اشــاره به اقدامات انجام شده از 
سوی شورای شــهر تهران در سه سال گذشــته اظهار کرد: این 
اقدامات در بخش های مختلف صورت گرفته و در حوزه های متعدد 
موفقیت هایی را کسب کرده است.وی با بیان اینکه بنده به عنوان 
رئیس و عضو شورای شهر به اقدامات انجام شده از سوی شورای 
شهر تهران در این دوره نمره 15 را می دهم، گفت: شورای شهر در 
این دوره در اهدافی که قانون برای آن ها مشخص شده است قدم 
برداشته و شاید انتظارات از شورای شهر بالا بوده، اما در این دوره 

توانسته ایم در مسیر قانون حرکت کنیم.
 

واکنش جالب ابطحی به جنجال ذوالنور
 ابطحی در پیامــی معنادار به جنجال این روز های ذوالنور واکنش 
نشــان داد. ابطحی در ایــن پیام توئیتی نوشــت: آقای ذوالنوری 
نمایندگان محترم تند و تیز مجلس ما خیلی بیشــتر از شما دلمان 
از آقای روحانی خون اســت؛ به این دلیل که شعار های انتخاباتی 
اش را کنار گذاشت و به تفکر تندرو هایی مثل شما ها نزدیک شد.

راه حل آشنا برای مقابله با تندرو ها
مشاور رئیس جمهوری با تاکید بر اینکه تندرو های صاحب منصب 
با تذکر و هشدار دســت از تندروی برنمی دارند، گفت: تندرو ها را 
تنهــا می توان با بی اعتنایی جدی یــا برخورد جدی ادب  کرد، والا 
از بی ادبی پلکانی برای ترقی می ســازند. حسام الدین آشنا، مشاور 
رئیس جمهوری در حســاب کاربری خود در توئیتر نوشت: » کسی 
که با تندروی به پست و مقامی رسیده  است با تذکر و هشدار دست 
از تنــدروی برنمی دارد، بلکه تصور می کند، دیگران را مجبور کرده 
برای او اهمیت بیشــتری قائل شــوند. تندرو ها را تنها می توان با 
بی اعتنایی جدی یا برخورد جدی ادب  کرد، والا از بی ادبی پلکانی 

برای ترقی می سازند.«

توصیه تسلیحاتی محسن رضایی به دولت
دبیر مجمع تشــخیص مصلحت نظام از دولت خواست با صادرات 
تســلیحات پیشــرفته ایران، به درآمدهای ارزی جدیدی دســت 
یابد. محســن رضایــی در صفحه اینســتاگرام خود با اشــاره به 
اتمام تحریم های تســلیحاتی ایران نوشــت: هر چند تحریم های 
تســلیحاتی ایران یک اقدام ظالمانه بوده و الان هم با آزاد شدن 
و رفع تحریم های تســلیحاتی، آمریکا و اروپا به آن پایبند نخواهند 
شــد، دولت با برنامه ریزی درست، باید از شکاف های بین المللی و 
همچنین نیاز بسیاری از کشــورهای جهان به تسلیحات پیشرفته 

ایرانی استفاده کند و به درآمدهای ارزی جدیدی دست یابد.

واکنش سخنگوی هیات نظارت بر رفتار نمایندگان درباره 
اظهارات ذوالنوری

ســخنگوی هیات نظارت بر رفتار نمایندگان مجلس شورای اسامی 
در واکنش به اظهارات نماینده مردم قم علیه رییس جمهوری گفت: 
اگر شــکایتی درباره اتفاقات اخیر به هیات واصل شود، آن را بررسی 
می کنیم. حجت الاسام موسی غضنفرآبادی در پاسخ به اینکه هیات 
نظارت بر رفتار نمایندگان چه واکنشی درباره اظهارات حجت الاسام 
مجتبی ذوالنوری نماینده مردم قم علیه رییس جمهوری داشته است، 
گفت: اگر شــکایتی در این باره واصل شــود، هیات به آن رسیدگی 
می کند. هیات نگاه فردی به شــکایات  و به ویژه این موضوع ندارد و 
هر شکایتی رسیدگی، بررســی و رای گیری می شود و بر اساس آرا، 
گفته می شــود که آیا این رفتار در راســتای وظایف نمایندگی هست 
یا نیســت. عضو کمیسیون حقوقی و قضایی مجلس شورای اسامی 
ادامه داد: این شــکایت را قاعدتا باید از طرف فرد یا گروهی که علیه 
او اهانتی صورت گرفته اســت، انجام شــود. غضنفرآبادی با تاکید بر 
اینکه بهتر اســت ایــن موضوع در یک فضای آرام تری حل شــود، 
تصریح کرد: فکر نمی کنم فضای رسانه ای بتواند کمکی به حل چنین 
مســائلی کند.وی با اشاره به بیانات رهبر معظم انقاب تصریح کرد: 
ایشــان همیشــه گفته اند که باید تعامل و هماهنگی میان قوا وجود 
داشــته باشد؛ البته مجلس نیز باید در چارچوب اختیاراتی که دارد، به 

وظایف خود عمل کند.

عضو خبرگان رهبری: صلح امام حسن)ع( تحمیلی بود نه 
انتخابی

نماینده مردم خوزســتان در مجلس خبــرگان رهبری گفت: صلح 

امام حســن)ع( تحمیلی بود و امام برای حق و پاسداری از اسام 
ایــن صلح را پذیرفت؛ ســندی برای این ادعا که امام حســن)ع( 
به خواســت اکثریت تن به صلح داد، در دســترس نیست. آیت الله 
محســن حیدری اظهار داشــت: صحبت های اخیر رئیس جمهور 
محترم، مجموعه هایی از صحبت های درســت و نادرست بود.وی 
افزود: اسام در ســایه مجاهدت ها و رشادت های پیامبر اسام و 
صحابه به بار نشســته است و اگر جانفشــانی ها و جنگ پیامبر با 
دشــمنان نبود، اکنون اسمی از اســام نمانده بود. نماینده مردم 
خوزســتان در مجلس خبرگان رهبری بیان داشــت: پیامبر اسام 
صلح هم داشــت، ولی صلح پیامبر اســام برای تکمیل جهاد و 
برای اســام بود. جنگ و جهاد پیامبــر)ص( برای حق و دفاع از 
موجودیت اســام در برابر لشــکر کفر بود. وی درباره صلح امام 
حسن)ع( ادامه داد: این یکی از مظلومیت های امام است که هنوز 
از درک عظمت »صلح حســنی« بی اطاع هســتیم و آن نرمش 
قهرمانانه و شکوهمندانه را قادر به تحلیل درست نیستیم. حیدری 
افزود: اینکه رئیس جمهور گفتند امام حسن)ع( به خواست اکثریت 
تن به صلح دادند، برای این ادعا ســندی در دسترس نیست و اگر 
ایشــان مدارکی دارند، ارائه دهند. وی گفت: رفتار و ســلوک ائمه 
بر محور حق اســت و نه اکثریت. صلح و پذیرش آن از سوی امام 
برای حفظ اســام بوده و این رفتاری است که اگر هر یک از ائمه 

هم بودند، انجام می دادند.

باقری کنی: گزارشگر داخلی حقوق بشر ایجاد می شود
دبیر ســتاد حقوق بشر قوه قضائیه به ایجاد نهادی با نام گزارشگر 
داخلی حقوق بشر اشاره کرد و گفت: به دنبال تاسیس چنین نهادی 
هســتیم تا مسائل حقوق بشری حوزه های مختلف در داخل کشور 
را همراه با مســتندات ارائه دهند و ما نیز این گزارش ها را به مردم 
بدهیم. علی باقری کنی، دبیر ستاد حقوق بشر قوه قضاییه در دیدار 
با رییس پژوهشــگاه قوه قضاییه، تعامل این ســتاد با پژوهشگاه 
قوه قضاییه را یک ضرورت دانست و گفت: ستاد حقوق بشر باید از 
توانمندی و ظرفیت های پژوهشــگاه قوه قضاییه استفاده کند. وی 
تأکید کرد: متاسفانه بحث حقوق بشر در بعد داخلی )حقوق مردم( 
و بیرونی )حقوق ملت( و همچنین مباحث بین المللی در کشــور ما 
مهجور واقع شــده و جایگاه واقعی خود را ندارد. باقری کنی افزود: 
بر عکس تصور بسیاری افراد، معتقدیم در عرصه مباحث بین المللی 
فضــای خوبی برای تحقق اهداف و مقاصد نظام وجود دارد، اما به 

آن بی توجهی می شود.
منبع: تابناک
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